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SLOVO ÚVODEM
Vážení studenti, rodiče, kolegové, milí přátelé,

dovolte, abych vám představil nové vydání ročenky GJO, kte
ré se ohlíží nad uplynulým obdobím a každoročně doplňuje 
výroční zprávu, kterou ze zákona předkládáme Školské radě 
a zřizovateli. 
Školní rok 2021–2022 jsme zahájili tradičním pasováním 
a optimisticky s nadějí konce covidové anabáze. S vydatnou 
studentskou pomocí jsme dokončili práce na nové školní za
hradě a doslova za minutu dvanáct jsme stihli zorganizovat 
6. ročník Veletrhu cestovního ruchu. 
Na konci listopadu však covid opět udeřil. Zavření škol se ten
tokrát nekonalo, ale s nečekanými odchody do karantény, tak 
zvanou kombinovanou výukou, se zákazy zpívat, cvičit, s dě
lením žáků na očkované, rozočkované a zásadně neočkované 
jsme si opravdu užili dost a dost. Patřilo sem zejména pravi
delné testování, individuální odchody do karantény, kombinovaná výuka včetně instrukcí, které 
se mnohdy nedaly splnit. Prostě čas běžel podle jiných pravidel než normálně.
A když už se zdálo, že se na jaře vrátí vše do starých kolejí, zmrazila nás na konci února zpráva 
o tom, že na území Evropy vypukla nesmyslná válka. Sám jsem byl překvapen ohromnou vlnou 
solidarity svých kolegů, rodičů a žáků s ukrajinskými uprchlíky, kteří se k nám na školu dostali ať 
už jako studenti ve třídách, nebo dospělí, kterým jsme poskytli ubytování ve školních garsonkách.
Přes všechny nenormálnosti školního roku se nám podařilo splnit většinu plánů. A kdybych měl 
zmínit jeden jediný, bylo by to uspořádání celostátní soutěže studentských odborných prací (SOČ). 
Dovolte mi, abych zde vyjádřil díky všem, kteří se na zdárném průběhu akce podíleli. 
Na ty nesplněné plány, mezi které patří plné obnovení zahraničních výměn, si musíme ještě poč
kat. Věřím, že červnová výměna s gymnáziem v maďarském Dunakeszi tento důležitý segment na
šeho curricula již odstartovala.
Dovolte, abych již tradičně poděkoval sponzorům, kteří nám s tiskem ročenky pomohli, a také 
všem, kteří svými aktivitami dokáží obsah ročenky vrchovatou měrou naplnit. 
Speciální dík patří nové vedoucí redaktorce ročenky kolegyni Haně Wiesnerové, která s nadaný
mi stu denty založila redakční radu a s využitím zkušeností dlouholetého redaktora Lukáše Prova
ze toto úctyhodné dílo společně vytvořili.

 RNDr. Vladislav Slavíček
ředitel školy
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Z VÝROČNÍ ZPRÁVY ŠKOLY 2021–2022

Základní údaje o škole

Název školy: Gymnázium Jiřího Ortena
Sídlo: Jaselská 932, 284 80 Kutná Hora
PrávNí forma: příspěvková organizace
IČo: 61 924 032
IZO: 061 924 032
RED-IZO: 600 007 219
ŘedItel školy: RNDr. Vladislav Slavíček
záStuPcI ŘedItele: Mgr. Roman bartoníček
  Mgr. Petr Novotný
zŘIzovatel školy: Středočeský kraj
Sídlo: Zborovská 11, 150 21 Praha 5

Kontakty

telefoN: 327 586 111, 607 688 951
ŘedItel: 327 586 140, 775 325 967
e-maIl: sekretariat@gymkh.eu
Webové StráNky: www.gymkh.cz
baNkovNí SPojeNí: 9313830217/0100

Studijní obory podle
Klasifikace kmenových oborů vzdělávání

1. 79–41–K/41 Gymnázium
všeobecné, denní, čtyři roky
(JKOV: 79–02–5/00)
2. 79–41–K/81 Gymnázium 
všeobecné, denní, osm let
(JKOV: 79–02–5/00)

Nadační fond Gymnázia Kutná hora

PŘedSedkyNě: Mgr. Jana Štrůblová
telefoN: 604 363 370
e-maIl: jana.strublova@gymkh.eu
baNkovNí SPojeNí: č.ú.: 12134161/0100

Počet tříd a žáků v denní formě studia – podle oborů vzdělání (k 30. 9. 2021)

Kód a název oboru Počet žáků Počet tříd
Průměrný počet 

žáků ve třídě

7941K/41 Gymnázium – všeobecné, 
denní, 4 roky

253 8 31,625

7941K/81 Gymnázium – všeobecné, 
denní, 8 let

243 8 30,375

celkem 496 16 31

Údaje o přijímacím řízení do denního studia – dle oborů vzdělání (k 30. 6. 2022)

Kód a název oboru Počet přijatých žáků Počet tříd

7941K/41 Gymnázium – všeobecné, denní, 4 roky 60 2

7941K/81 Gymnázium – všeobecné, denní, 8 let 30 1

celkem 90 3

Výsledky maturitních zkoušek (k 23. 5. 2022)

Výsledky maturitních zkoušek po jednotlivých třídách (k 23. 5. 2022)

Kód a název oboru
Žáci konající 

zkoušky
Prospěli 

s vyznamenáním
Prospěli Neprospěli

7941K/41 Gymnázium – všeobecné, 
denní, 4 roky

63 16 44 4

7941K/81 Gymnázium – všeobecné, 
denní, 8 let

31 17 13 1

celkem 95 33 57 5

Třída Celkem Prospěli s vyznamenáním Prospěli Neprospěli

c4A 33 8 23 2

c4b 31 8 21 2

V8A 31 17 13 1

Základní údaje o pracovnících školy (k 30. 9. 2021)

Počet pracovníků Počet žáků 
na jednoho 

pedagogického 
pracovníka

celkem
(fyzický/přepočtený)

nepedagogických
(fyzický/přepočtený)

pedagogických
(fyzický/přepočtený)

pedagogických – 
způsobilost pedagog. 

a odborná 

56/53,40 18/17,81 38/35,59 38 13,94

Věková struktura pedagogických pracovníků (k 30. 9. 2021)

Počet pedag. 
pracovníků

do 30 let 31–40 let 41–50 let 51–60 let nad 60 let
Z toho 

důchodci
Průměrný 

věk

celkem 37 1 6 12 13 5 4 49

z toho žen 20 0 3 5 8 4 3 45

Webové stránky školy Ročenky 1990–2022 Fotogalerie školy
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ZaMěSTNaNCI ŠKOLY

Zadní řada zleva: Zdeněk Licek, Lukáš Provaz, Ilona Gembiczká, Štěpánka Králová, Tomáš Suk, Hana 
Wiesnerová, Marek Mann, Zdeněk Oliva, Jiří Kopecký, Marie Vaňková, Romana Doležalová
Prostřední řada zleva: Jolana Tůmová, Zdeněk Maňák, Dana Vepřková, Jana Budajová, Petra 
Vandasová, Roman Bartoníček, Vladislav Slavíček, Petr Novotný, Irena Čepková, Soňa Zuchová, Jarmila 
Chaloupecká, Ivan Bauer, Martina Chudobová, Tereza Marhanová
Sedící zleva: Tadeáš Hájek, Gabriela Papoušková, Václava Kapitánová, Šárka Rosická, Monika Peková, 
Jana Štrůblová, Jana Svobodová, Martina Suková, Milena Krumphanzlová, Ladislav Douša, Petr Flachs, 
Petr Němeček
Chybí: Dagmar Černá, Jana Radlová, Viktor Heřmánek, Ondřej Šíla, Jindřich Bartoň, Philippa King, 
Jiří Posselt

Úvazky učitelů 2021–2022

bartoníček Roman Mgr.: ZEM (V1A, V2A, V4A, 
c2A), ZEMb (4. roč.), SZE (3. roč.)
bartoň Jindřich Mgr.: cEJ (c2b, c4A), Lit 
(c2b, c4A), ANJ (V5A, c3b, c4A), AJK (4. roč.)
bauer Ivan Mgr.: DEJ (V1A, V2A, V3A, V4A, 
c3A, c3b)
budajová Jana PaedDr.: NEJ (c1A, c3b, c4b, V8A)
Čepková Irena Mgr.: MAt (V6A, c3A), FYZ 
(V1A, V3A, V6A, c2b, c3A)
Doležalová Romana Mgr.: NEJ (V5A, c1b, 
c2A, c3A)

Douša Ladislav Mgr.: ANJ (V1A, V4A, c2A, 
c3b), AJK (3. roč.)
Flachs Petr Mgr., Ph.D.: cHE (V5A, c3A, 
c3b), cHEb (4. roč.), biO (V1A, V2A, V5A, c3A, 
c3b), bcH (4. roč.) 
Gembiczká Ilona Mgr.: cEJ (c1b, c2A), Lit 
(c1b, c2A), ZSV (c4A, c4b), PSY (3. a 4. roč.), 
SSV (4. roč.)
hájek Tadeáš Mgr.: MAt (V1A, V3A, c1A, 
V7A, c4A)
heřmánek Viktor Mgr.: ZEM (c1A, c3A, 
c3b), MAt (V5A, V8A), SZE (4. roč.), ScM (3. 
a 4. roč.), cZMa (4. roč.)

Chudobová Martina Mgr.: cEJ (V8A), Lit (V8A), 
NEJ (V3A, c2b, c4A)
Kapitánová Václava Mgr.: cHE (V4A, V6A), 
biO (V3A, V4A, c1A, c1b, V7A), ScH (3. roč.)
King Philippa: ANJ (V6A, V7A, V8A)
Kopecký Jiří Mgr.: MAt (c1b), iVt (V1A, V2A, 
V4A, V5A, c1A, c1b, V6A, c2A, c2b), Sit (4. roč.)
Králová Štěpánka Mgr.: ANJ (V5A, c1A), EVV 
(V1A, V2A, V3A, V4A, c1A, V6A), DRV (V4A), 
DVU (4. roč.)
Krumphanzlová Milena Mgr.: cEJ (c3A), Lit 
(c3A), ANJ (V3A, c3A), AJK (3. a 4. roč.)
Licek Zdeněk Mgr.: EHV (V1A, V2A, V3A, V4A, 
V5A, c1A, c1b, V6A, c2A, c2b)
Mann Marek Mgr.: ANJ (V2A, V4A, c2b), MAt 
(V4A, c2b)
Maňák Zdeněk Mgr. Ing., Ph.D.: ZSV (V5A, 
c1b, V6A, V7A, V8A), SSV (3. roč.), POLb 
(4. roč.), tEV (V1A, V2A, c2A, V8A) 
Němeček Petr PhDr., Ph.D.: biO (V6A, c2A, 
c2b), Sbi (3. a 4. roč.), biOb (4. roč.), tEV 
(c1A, c1b, V6A)
Novotný Petr Mgr.: NEJ (V4A, V7A, V8A) 
Peková Monika Mgr.: cEJ (V3A), Lit (V3A), 
EVV (V1A, V2A, V3A, V4A, V5A, c1b, c2A, 
c2b), ScJ (3. roč.), DRV (V3A), DVU (3. roč.) 
Posselt Jiří PaedDr.: cEJ (V1A, V4A, V6A, 
c3b), Lit (V1A, V4A, V6A, c3b), NEJ (V6A)
Provaz Lukáš PhDr.: cEJ (V2A, V5A, V7A), 
Lit (V2A, V5A, V7A), DEJ (V5A), DEJb (4. roč.), 
SDE (4. roč.)

Rosická Šárka Mgr.: ANJ (V1A, V2A, V3A, 
c4A), MAt (V2A), cZMg (4. roč.)
Slavíček Vladislav RNDr.: cHE (V2A, V3A, 
c1A, c1b)
Suk Tomáš Mgr.: ZEM (V3A, V5A, c1b, V6A, 
c2b, V7A), tEV (V3A, V4A, V5A, c2b, c3A, 
c4A, c4b)
Suková Martina Mgr.: MAt (c3b, c4b), iVtm 
(4. roč.), iVt (V1A, V2A, V3A, V5A, c1A, c1b, 
V6A, c2A, c2b)
Svobodová Jana Mgr.: ANJ (c1b, c4b), DEJ 
(c1A, c1b, V6A), AJK (4. roč.)
Šíla Ondřej Ing.: MAt (c2A), cZM (4. roč.), 
FYZ (V2A, V4A, c2A, V7A, c3b), FYZb (4. roč.), 
ScF (3. roč.)
Štrůblová Jana Mgr.: FRJ (V4A, V5A, V6A, 
V7A, c4A), DEJ (c2A)
Tůmová Jolana Mgr.: FRJ (V3A, c1b, c2b, 
c3b, V8A), FJK (3. roč.)
Vandasová Petra Mgr.: ONV (V1A, V2A, V3A, 
V4A), ZSV (c1A, c2A, c2b, c3A, c3b), tEV 
(V2A, V6A, c2A, c2b, V8A)
Vaňková Marie Mgr.: FYZ (V5A, c1A, c1b) 
cHE (c2A, c2b, V7A), ScH (4. roč.)
Vepřková Dana Mgr. bc.: cEJ (c1A, c4b), Lit 
(c1A, c4b), DEJ (c2b, V7A), SDE (3. roč.)
Wiesnerová hana Mgr.: tEV (V1A, V3A, V4A, 
V5A, c1A, c1b, V7A, c3A, c3b, c4A, c4b)

Vysvětlivky zkratek volitelných předmětů:
b (předmět v bloku); AJK (konverzace v anglickém jazyce), BCH (biochemie), CZM (cvičení 
z matematiky), CZMa (cvičení z matematiky – algebra), CZMg (cvičení z matematiky – 
geometrie), DRV (dramatická výchova), DVU (dějiny výtvarného umění), EHV (estetická 
výchova hudební), EVV (estetická výchova výtvarná), FJK (konverzace ve francouzském 
jazyce), IVTm (aplikovaná matematika), POL (politologie), PSY (psychologie), SBI (seminář 
biologie), SCF (seminář a cvičení z fyziky), SCM (seminář matematiky), SDE (seminář 
dějepisu), SIT (seminář informatiky a výpočetní techniky), SLI (seminář literatury), 
SSV (seminář společenských věd), SZE (seminář zeměpisu)
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Výchovné poradenství
PaedDr. Jana budajová se zaměřuje na výchovné a kariérní poradenství, na prevenci rizikového 
chování a na organizování adaptačních kurzů pro primu a první ročníky.
Mgr. Ilona Gembiczká pracuje se žáky se specifickými poruchami učení a speciálními vzděláva
cími potřebami. Na základě doporučení pedagogickopsychologické poradny koordinuje práci vy
učujících s těmito žáky jak během studia, tak při uzpůsobení podmínek maturitní zkoušky.

Vedoucí školní jídelny: Soňa Zuchová
Školní jídelna: Eva Moravcová (Skolilová),
Ema Veselková, Jana Sejčková, 
blanka Výborná, Nikola Skolilová
Úklid: Zdeňka Říhová, Irena Sobotková, 
Lenka bičánková, Zdeňka Ruszová, 
Shikhun Nang Ram Tamdang

Noví pedagogové

Nepedagogičtí pracovníci
Mzdová účetní: Dagmar Černá
Ekonomka: Jana Radlová 
Účetní: Jarmila Chaloupecká
Asistentka ředitele: Gabriela Papoušková
Školník: Kamil Papoušek
Školní knihovna: Mgr. Jana Štrůblová
Správce sítě: Ing. Zdeněk Oliva, CSc.

POMÁhÁME (SI)
Vážení čtenáři ročenky!
Červen plný potlesku. tak by se dalo shrnout dění na 
našem gymnáziu na konci školního roku 2021–2022. 
Nejdříve byla gymnaziální aula svědkem zisku stříbr
ného a bronzového ocenění dvou studentů našeho 
gymnázia v  celostátním kole SOČky. Poté burácel ško
lou potlesk pro školní kapelu a sbor Gaudeamus, jehož 
členové si pro své spolužáky připravili závěrečný kon
cert. Následovala sklizeň ovoce v podobě komponova
ného divadelního večera, na kterém vystoupili žáci dramatické výchovy tercie/kvarty a školního 
DramaŤáku, a nakonec přišly na řadu velké úspěchy na olympiádě dětí a mládeže v Kutné Hoře 
(zisk 2. místa).
Ve škole to zkrátka a dobře žije! A tady je třeba poděkovat doslova a do písmene všem na GJO. Ši
kovnými kuchařkami ve školní jídelně počínaje, obětavými učiteli a žáky náš výčet zdaleka nemů
že skončit. také rodičům našich dětí patří velký dík za to, jak je pro studium u nás motivují, jak je 
podporují a jak spolu s dalšími sponzory pomáhají škole svými donátorskými počiny. A tak máme 
nejkrásnější školní zahradu široko daleko a nadstandardní vybavení v učebnách jako například 
posezení ve Finské učebně. Ostatně o tom se můžete sami přesvědčit, když se podíváte na virtuál
ní prohlídku GJO. Ale také můžete školu navštívit. 
Všem, kdo svým dílem přispívají k tomu, že je naše škola báječné místo pro život, si dovoluji za Na
dační fond GKH poděkovat a budu se s Vámi těšit na spolupráci i v příštím roce. Jana Štrůblová

13 931 Kč pro Klauna – Vánoční koncert
Letošní příděl sounáležitosti se vyšplhal na ne
vídanou výši. Děkujeme! Kéž by klauni za Vaše 
dary, vážení přátelé Gymnázia Jiřího Ortena, 
rozdali tolik radosti, kolik se jí linulo aulou naší 
školy během vánočního charitativ ního koncer
tu 2021. Jana Štrůblová

NADAČNÍ FOND GY MNÁZIA
 KU

TNÁ HORA

Mgr. Tadeáš hájek
MAt

Vzdělání:
•	 Univerzita	Hradec	Králové,	Pedagogická	fakulta,	Učitel	střední	školy,	2018–2019
•	 Univerzita	Karlova,	Matematicko-fyzikální	fakulta,	Praha
 – Pravděpodobnost, matematická statistika a ekonomie (Mgr.), 2014–2017
 – Obecná matematika (bc.), 2011–2014
Zájmy:
cyklistika, elektronické sporty, akvaristika, hudba, 3D tisk
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blízko nebo daleko, stejně chceme pomáhat!
Jakmile se celým světem roznesly bolestné zprávy o tom, co se děje na vlastně dosti nedaleké Ukra
jině, naše škola, stejně jako zbytek celé České republiky, se rozhodla nezahálet a prakticky okamžitě 
začala pomáhat. byla uspořádána materiální sbírka, studenti ať už menší nebo větší se o hodinách vý

tvarné výchovy pustili do tvorby „nekonečného 
pruhu solidarity pro Ukrajinu“, jehož myšlenka 
byla taková, že každý namaluje ukrajinskou vlaj
ku tak, jak ji sám vidí. Na chodbách školy bylo 
vytvořeno i pietní místo s básničkami a dalšími 
díly studentů. V neposlední řadě se ovšem musí 
zmínit ta největší pomoc, a to poskytnutí uby
tování několika ukrajinským válečným uprch
líkům, které jsme přijali za vlastní do naší orte
ňácké rodinky. Aneta Neprašová (C2B)

ŽÁKOVSKÝ PaRLaMENT
Školní parlament GJO započal svou letošní činnost i. zasedáním konaném dne 26. 9. Předsednictvo 
v tomto roce pracovalo ve složení předseda Vojtěch Zvolský (V8A), 1. místopředsedkyně Khulan 
Ayalguu (c4b) a 2. místopředsedkyně Julie Krejčová (V6A). Prakticky celý školní rok pracoval par
lament na různých projektech s vedením 
školy. Na podzim šlo především o veletrh 
cestovního ruchu, v zimě pak o tradiční 
den otevřených dveří a dokončování škol
ní zahrady. Školní parlament zde hrál roli 
prostředníka mezi žáky a vedením školy 
a postaral se o dostatečný počet průvod
ců, organizátorů a pomocných sil. bylo 
dosaženo změny v započítávání absencí 
a nově tak má každý žák starší 18 let k dis
pozici 30 hodin absencí z osobních důvo
dů namísto neflexibilních 5 dnů. V zimě 
se také podařilo uspořádat turnaj ve stolním tenise, a to díky spolupráci se Štěpánem Kře novským 
(V8A). Od února se poté členové parlamentu spolu s ostatními žáky školy angažovali v pomoci 
uprchlíkům z Ukrajiny a na škole tak proběhla sbírka. S výborným nápadem přišla Julie Krej čová 
(V6A), díky ní byly nabídnuty školní garsonky k ubytování uprchlíků. Od března tak naši školu 
obývalo 6 uprchlíků z východní Ukrajiny. Mezi důležité věci lze také zařadit spolupráci školy a žáků 
při nahlašování různých poruch a problémů ve škole (rozbité stoly, lavice, židle). Sice jde na prv
ní pohled o malichernost, ale spoustu věcí se k vedení školy opravdu nedonese. V květnu se poté 
uskutečnila asi nejočekávanější beseda s panem Petrem Pavlem o aktuální bezpečnostní situaci 
v Evropě a válce na Ukrajině. Vrcholem roku byla celostátní přehlídka SOČ při které opět zafungo
val parlament a dal se dohromady dostatečný počet žáků, kteří byli po celý víkend k dispozici při 
zvládání této náročné akce. Vojtěch Zvolský (V8A)

Úklid
Letošní rok se uskutečnil první úklid Kutné Hory od odpadků. Ačkoliv byla účast malá, pár odváž
livců nakonec pokaždé dorazilo. V naší komorní sestavě jsme obešli část okolí GJO a posbírali vše, 
co mohly pytle unést. A že toho nebylo málo. Nejenom že jsme odvedli velký kus práce, ale vytvoři
li jsme si i nové zážitky a společně zjistili, že nejpopulárnější kutnohorské bonbóny jsou Hašlerky. 
tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří se do této akce zapojili a pomohli naší planetě. Pochvalte 
se a právem na sebe můžete být hrdí. Za rok znovu na viděnou. Ema Pajerová (V5A)

Horní řada zleva: Ljuba Ivashyna, Anastasiia Yankovska, Anna Yarosh, Veronika Yarosh, Tereza 
Marhanová (učitelka českého jazyka)
Dolní řada zleva: Dmytro Vaskov, Anastasiia Tsurkan, Daniil Chmelnitskyi, Kristina Nemitchenko, 
Yelyzaveta Osypova, Natalia Futsur, Oleksandr Sydorovych, Pavel Skrypchenko



12

p
O

r
T

F
O

l
I

A
 T

Ř
í

d

13

p
O

r
T

F
O

l
I

A
 T

Ř
í

d

TŘÍDa V1a TŘÍDa V1a
Třídní učitel: Mgr. Petr Flachs, Ph.D.
Počet žáků: 30 (16 dívek a 14 chlapců)

Zadní řada zleva: Jiří Srb, Jakub Vašák, Ondřej Miko, Matěj Mach, Tomáš Král, Karolína Jůnová,
Elen Sahulová, Anežka Chobotová, Pavel Vavruška
Prostřední řada zleva: Ondřej Kudlík, Tobiáš Kubelka, Jáchym Titěra, Štěpán Erben, Vít Ottomanský, 
Vojtěch Nykodym, Adéla Železná, Barbora Melvaldová, Daniela Váchová, Petr Flachs (třídní učitel)
Sedící zleva: Sára Melenová, Anežka Vančurová, Daniel Bartůněk, Nina Apolenová, Ella Navrátilová, 
Linda Beranová, Viktorie Kolmanová, Eliška Votavová, Tereza Štěpánová, Michaela Adámková, 
Julie Štěpničková
Chybí: Jan Svoboda

Úspěchy žáků v soutěžích

Viktorie Kolmanová 1. místo Hlídka mladých zdravotníků, okresní kolo

adaptační kurz V1a
Poslední prázdninová středa byla pro naši třídu 
V1A ve znamení adaptačního kurzu. Mysleli jsme, 
že se sejdeme všichni, abychom se mohli společně 
poznat ještě před začátkem školního roku, ale bo
hužel, na dvě naše spolužačky jsme si museli poč
kat až do prvního září.
Někteří z nás přichází do nové školy se svými spo
lužáky či kamarády ze základní školy, ti byli možná 

o něco méně nervózní, všichni jsme se ale těši
li, až poznáme své budoucí spolu žáky a učitele.
Učitelé pro nás měli připravený program, který 
nám měl pomoci se seznamováním a na učit nás 
týmové spolupráci a to se, myslím, po vedlo. 
Hry byly zaměřeny na sport, ale i na přemýš
lení. Čtvrteční déšť všechny trochu rozhodil, 
ale nezabránil nám užít si zbytek kurzu i výbor
né jídlo ve školní jídelně. Dva dny utekly jako 
voda a my už se těšili na první rok na gymnáziu 
plný poznání a nových možností.

Daniela Váchová a Anežka Vančurová

Plzeňský kraj
Veletrh jsme si jako celá třída velice užili. Jsme ale prima a všichni jsme zažili projekt poprvé. Do
konce i náš pan třídní učitel. byla to pro nás ovšem nová zkušenost a víme, co do příště zlepšit 
a udělat jinak. Sice nás poměrně dost bylo v karanténě, ale i tak se do projektu zapojili všichni. Ať 
už pomohli s video upoutávkou, nebo jakkoliv jinak. bylo nám moc líto, že někdo nemohl ani na 
exkurzi do Plzně. Já, jako jedna z žákyň, jsem si ale výlet užila a odnesla si plno dojmů. Určitě to 
nebylo tak, že bychom jeli do Plzně 3 hodiny autobusem, abychom se jen nudili. Na navštívených 
místech jsme se domluvili a dle mého se celá exkurze vydařila. Doufáme ale, že příště už žádná ka
ranténa nepřijde. Dokonce ani pan učitel nakonec nemohl přijít na akci 5. 11., naštěstí ho zastou
pila paní učitelka Šárka Rosická a díky pomoci 
pana bartoníčka, jsme mohli vařit tolik očeká
vané pivo. to ale neznamená, že nám pan učitel 
Flachs nepomáhal. celou dobu nám byl oporou 
a radil nám. Podle nás se i přes všechny problé
my nakonec veletrh vydařil nejlépe jak mohl. 
Proto bychom ho zhodnotili velmi „pozitivně“. 
těšíme se na další ročníky :)!

Sára Melenová (V1A)
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TŘÍDa V2a TŘÍDa V2a

Úspěchy žáků v soutěžích

Dora Penkalová 1. místo Konverzační soutěž v anglickém jazyce, okresní kolo 

Anna Pajerová 2. místo Konverzační soutěž v anglickém jazyce, okresní kolo 

Vojtěch Švarc 3. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo

Vojtěch Švarc 2. místo Pythagoriáda, okresní kolo

Vojtěch Švarc 1. místo Matematický klokan, okresní kolo (benjamin)

Dora titěrová 1. místo Pythagoriáda, okresní kolo

Dora titěrová 1. místo Matematická olympiáda, okresní kolo

barbora bečvářová 1. místo Hlídka mladých zdravotníků, okresní kolo

Karolína Štifterová 1. místo Hlídka mladých zdravotníků, okresní kolo

Třídní učitelka: Mgr. Petra Vandasová
Počet žáků: 33 (21 dívek a 12 chlapců)

Zadní řada zleva: Adam Němec, Ema Pavelková, Antonín Novák, Jakub Macháček, Alžběta Křídová, 
Gabriela Vargová, Dora Penkalová, Beáta Wiesnerová, Anna Jelínková, Anna Pajerová
Prostřední řada zleva: Pavel Trojan, Klára Veverková, Karolína Hollerová, Šárka Erbenová, Barbora 
Bečvářová, Aneta Kováčová, Hannah Maria Koch, Jakub Judytka, Štěpán Hadrovský, Anna Růžičková, 
Petra Vandasová (třídní učitelka)
Sedící zleva: Dora Titěrová, Anežka Nerudová, Veronika Yarosh, Karolína Štifterová, Vojtěch Švarc, 
Vít Šimůnek, Jaroslav Paďouk, Oskar Živnůstka, Kristina Nemitchenko, Eliška Olivová
Chybí: Vojtěch Fučík, Nela Labušová, Tobiáš Rupík

Vysočina
Vcházíte do třídy a na první pohled 
se vám tady zalíbí. Všude jsou stro
my, někde i sníh. Říkáte si: „co to 
může být za kraj, tak pěkný jsem ješ
tě nikdy neviděl.“ toto, milí přátelé, 
toto je kraj Vysočina. Jdete po lyžař
ské stopě a první, co spatříte, je stá
nek a na něm velkým písmem napsá
no „PELHŘiMOV“. A další je tady Hav
líčkův brod. Můžete se tady seznámit 
s Karlem Havlíčkem borovským, malí
řem Janem Zrzavým, dirigentem Gus
tavem Mahlerem a Jaroslavem Haš
kem. Jdete dál a zakopnete o puk, který vám pod nohy střelí třebíč. Ale nebojte, není to opravdo
vý puk, spíše pochoutka a nestřelí vám ho pod nohy, ale přímo do pusy. Mňam. Dále je tady Jihla

va. Dozvíte se tady něco o samotném 
městě a můžete se podívat i do zoo. 
Je tady dokonce zajímavý druh žel
vy a tím je „želva školní“. Pokračuje
te a po stranách vidíte tribuny, z kte
rých se ozývá: „Do toho, do toho“. 
Nevíte, co se děje, a pak před sebou 
spatříte biatlonový terč. Střílíte, ale 
trefíte jenom 3 terče z 5. Odjíždíte od
tud a až po chvíli zjistíte, že jste byli 
ve žďáru nad Sázavou. Poté přijíždí
te k hloučku lidí, kteří něčemu fandí. 
Jdete se také podívat a vidíte zápas 
Lukáše Krpálka. Lukáš opakovaně ví
tězí a pak zápas končí. Jdete pryč, pro
tože vás vábí vůně dobrého jídla. Do
jdete k bufetu „Lidovka“ a dáte si zde 
domácí chleba s vysočinou, s tím sa
lámem, samozřejmě. Zapíjíte to limo
nádou Zon a díváte se u toho na lido
vé tance. Na závěr si dáte tvarohové 
koláčky. Jedete domů, protože jste 
unavení a říkáte si, že to byl opravdu 
krásný a zábavný den.

Vojtěch Švarc (V2A)
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TŘÍDa V3a TŘÍDa V3a
Třídní učitelka: Mgr. Monika Peková
Počet žáků: 32 (14 dívek a 18 chlapců)

Zadní řada zleva: Vít Vamberský, Jan Dušek, Matěj Kůrka, Matěj Holub, Jakub Stan Mušák, Jakub 
Vácha, Vojtěch Kment, Otakar Živnůstka, Jolana Machková, Leontýna Sýkorová, Markéta Klailová
Prostřední řada zleva: Vojtěch Praško Pavlov, Helena Ren Hillbrick, Kamila Dvořáková, Tereza 
Kremlová, Elena Křížová, Pavlína Dandová, Monika Pavlasová, Mariana Štroblová, Hana Votavová, 
Eliška Starzyková, Lucie Černá, Vanesa Špinková, Monika Peková (třídní učitelka)
Sedící zleva: David Tichý, Jan Drahota, Šimon Král, Antonín Pinnoy, Michal Kudlík, Dominik Červenka, 
Petr Doležal, Ondřej Ottomanský, Vít Rosenkranc
Chybí: Ondřej Svoboda

Úspěchy žáků v soutěžích

Jakub Stan Mušák 1. místo Pangea, krajské kolo

Hana Votavová 1. místo Konverzační soutěž ve francouzském jazyce, krajské kolo 

Markéta Klailová 1. místo Pythagoriáda, okresní kolo

Markéta Klailová 1. místo Matematická olympiáda, okresní kolo

Helena Ren Hillbrick 3. místo Pythagoriáda, okresní kolo

Petr Doležal 1. místo biologická olympiáda, okresní kolo 

Ondřej Ottomanský 3. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo 

Matěj Holub 5. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo

Hana Votavová 1. místo Hlídka mladých zdravotníků, okresní kolo

Pardubický kraj
Pátého listopadu naše škola pořádala 
Vele trh cestovního ruchu. Naše třída v lo
sování získala Pardubický kraj. Jako prv
ní krok ke zpracování tohoto koutu České 
republiky jsme podnikli výlet. Naše výpra
va zavítala například do Národního hřeb
čína v Kladrubech nad Labem, do Muzea 
loutkářských kultur v chrudimi a také ne
smím zapomenout na výšlap Kunětické 
hory. Na vrcholku jsme se seznámili s ta
mějším hradem zvaným taktéž Kunětic
ká hora. Spousta z nás z výletu neodjela 
s prázdnýma rukama, nýbrž s perníkem. 
Nyní, když jsme se dozvěděli vše potřeb
né, začali jsme dělat na samotném vele
trhu. třídu jsme vyzdobili tak, aby ji ná
vštěvníci mohli vnímat více smysly než 
jen zrakem. U vchodu na návštěvníky če
kalo infocentrum, které zájemcům řeklo, 
co u nás mohou vidět. K navození správ
né atmosféry jsme využili světýlek, které 
jsme rozvěsili po třídě. Ochotní spolužá
ci zajistili svíčky s vůní perníku, takže to 
u nás autenticky vonělo. Sluchovým pod
nětem bylo například vystoupení Helen
ky Vondráčkové. ti, co mají rádi kulturu, 
si u nás také našli své, a to návštěvu lout
kového divadla. Pro milovníky dobrého 
jídla bylo připraveno ke koštování spous
ta perníčků, mošt, dýňová polévka a další 
pochoutky. Pro ty, kteří se přišli něco do
zvědět, sloužil například stánek s památ
kami nebo artefakty spojené s Pardubic
kým krajem. A pro zábavu sloužil sportov
ní stánek a stánek s koňskou autodráhou. 
Jak je vidět, každý si u nás našel své. Vě
řím, že si to užili jak návštěvníci, tak i naši 
spolužáci. Proto se budeme těšit, co nás 
čeká na příštím veletrhu.

Mariana Štroblová (V3A)
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TŘÍDa V4a TŘÍDa V4a
Třídní učitelka: Mgr. Václava Kapitánová
Počet žáků: 31 (12 dívek a 19 chlapců)

Zadní řada zleva: Lukáš Pospíchal, Petr Martínek, Ondřej Bětík, Michal Provazník, Eliška Netolická, 
Nela Machková, Adam Boček, Štěpán Horčák, Matouš Macháček, Philip Josef Koch
Prostřední řada zleva: David Provazník, Jan Erben, Barbora Marysková, Vojtěch Janeček, Jan Lukeš, 
Petr Portl, Ondřej Skopal, Monika Lojková, Michaela Richterová, Samuel Železný, Václava Kapitánová 
(třídní učitelka)
Přední řada zleva: Julie Kotrbová, Aneta Hejdová, Kateřina Charvátová, Veronika Sigmundová, 
Alžběta Červenková, Vojtěch Kolárik, Daniela Miková, Emma Dorothea Krausová, Vít Voldřich
Chybí: Ondřej Filouš, Josef Rippl

Úspěchy žáků v soutěžích

Emma Dorothea Krausová 2. místo Konverzační soutěž v anglickém jazyce, okresní kolo 

Daniela Miková 3. místo Konverzační soutěž v anglickém jazyce, okresní kolo 

Michal Provazník 1. místo Konverzační soutěž v německém jazyce, okresní kolo 

Kateřina charvátová 2. místo Konverzační soutěž v německém jazyce, okresní kolo

Vít Voldřich 3. místo Matematický klokan, okresní kolo (Kadet)

Petr Portl 1. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo 

Samuel železný 3. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo 

Samuel železný 3. místo Matematická olympiáda, okresní kolo

Jan Lukeš Sportovec roku města Kolín

Štěpán Horčák 1. místo Hlídka mladých zdravotníků, okresní kolo

Středočeský kraj
Vstup do naší třídy tvořila hornická štola, kde jste si mohli vyzkoušet svoji znalost minerálů a ne
rostů. Při výstupu jste mohli navštívit lázeňské město Poděbrady a ochutnat lázeňské oplatky, lá
zeňskou kořalku či zakusit masáž. Ve stánku s občerstvením, který se nacházel ve středu třídy, jste 
si mohli dát grilovaný hermelín, koláče, muffiny, uzené a Koli limonádu. Dále zde byl informační 
panel s informacemi o Středočeském kraji. První stánek s památkami a možností vyplňovat sle

pou mapu. také tu byl stánek s geografií kra
je, kde jste si mohli zkusit pexeso se známými 
lokacemi ze Středočeského kraje. Následoval 
stánek s osobnostmi, kde jste mohli přiřadit 
jméno osobnosti k její fotce. Potom tu byla 
expozice průmyslu, kde jste se mohli sezná
mit s historií firmy Škoda a pokusit se přiřa
dit model auta k obrázku jeho světel. Posled
ním stánkem z informačního panelu byl stá
nek s uměním, kde byla možnost dozvědět 
se něco o umění Středočeského kraje, vidět 
repliky obrazů některých známých umělců 
a podle popisu jejich tvorby je zkusit přiřadit 
k obrazům.
Myslím si, že se nám to letos velice povedlo 
a věřím, že i návštěvníkům se u nás líbilo a že 
příště to vyhrajeme. Z našeho stánku se mi 
nejvíce líbil ten s občerstvením. Z vele trhu 
jsem si odnesl hlavně, že Středočeský kraj 
není vůbec tak nezajímavý, jak jsem si myslel.

Vojtěch Janeček (V4A)
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TŘÍDa V5a TŘÍDa V5a
Třídní učitel: PhDr. Lukáš Provaz
Počet žáků: 32 (17 dívek a 15 chlapců)

Zadní řada zleva: Kristýna Novotná, Ema Srkalová, Kryštof Bednář, Marko Pekárek, Josef Linhart, 
Tomáš Havránek, Daniel Procházka, František Drahota a Tadeáš Procházka
Prostřední řada zleva: Lukáš Provaz (třídní učitel), Anna Vanková, Anna Yarosh, Lucie Voncová, Jakub 
Teska, Karolína Chocholová, Michaela Olivová, Markéta Bohuslavová, Ema Pajerová, Klára Štěpničková 
a Kateřina Krupičková
Přední řada zleva: Veronika Strnadová, Vojtěch Beneš, Viktorie Kulhánková, Klára Drahotová, Pavel 
Koděra, Eliška Podhorová, Karolína Zajíčková, Barbora Klailová a Viktor Navrátil
Chybí: Šimon Macháček, Matěj Tomášek, Pavel Skrypchenko a Oleksandr Sydorovych

Úspěchy žáků v soutěžích

Eliška Podhorová 14. místo Logická olympiáda, krajské kolo 

Eliška Podhorová 3. místo Matematický klokan, okresní kolo

Ema Pajerová Mistrovství ČR do 18 let – trojskok

Královéhradecký kraj
tři týdny před veletrhem jsme vyrazili na výlet do Jičína a okolí. Právě v této domovině Rumcajse, 
Manky a cipíska jsme totiž založili program naší třídy. Navštívili jsme kostel sv. Jakuba, Valdštejn
ský zámek i synagogu a putovali Valdštejnovou alejí až k Valdštejnově lodžii. Při prohlídce zám
ku jsme si užili zábavné úkoly, které jsme plnili pomocí kouzelné hůlky. Za odměnu jsme pak na
šli i tajemnou místnost s krásným výhledem na náměstí. Při procházení Jičínem jsme zároveň vy
tvořili soutěžní video. 

Den před veletrhem začala nervozita stoupat. 
Všichni jsme nepřetržitě pracovali na tom, aby 
se naše třída proměnila v co nejhezčí ukázku 
Královéhradeckého kraje. 
V pátek 5. listopadu to vše vypuklo. Pokud jste 
do našeho kraje nedorazili, tak vám ho před
stavíme. Jako první vás pozdravil jičínský sta
rosta. Další zastávkou bylo střílení z pis tole 
s Rumcajsem a následně jste mohli vylézt na 
Sněžku. Odtud jste sklouzli do královéhra
decké knihovny a tam jste si na obří tapetě se 
hřbety knih mohli napsat titul své nejoblíbenější publikace. Následovalo občerstvení, kde naše 
Manky s pomocí cipísků nabízely hořické trubičky, domácí koláčky, novopacké pivo nebo milovní
kům klasiky pravé krkonošské kyselo. Mezi posledními atrakcemi jste si zahráli naši počítačovou 
„Rumcajsovskou střílečku“. 
Ačkoliv jsme se neumístili ani v jedné kategorii, dobrou náladu z veletrhu nám to nezkazilo a už 
teď se těšíme na další.

Ema Srkalová (V5A) – Michaela Olivová (V5A)

Pracovně-naučný pobyt kvinty v Jizerských horách – 15. ročník
V pondělí 6. září se nás sešlo dvaadvacet, všichni s krosnami na zádech a taškami plnými zásob 
v rukou, a mohli jsme vyrazit na cestu. Letos byla oproti jiným rokům změna, hlavně kvůli testo
vání na covid19. Všichni negativní, ale pozitivně naladěni. 
Když jsme dorazili na místo a ubytovali se, pan bartoníček nás seznámil s náplní pobytu. Hlav
ní témata byla z okruhu geografie, geologie, demografie, historie, ekologie a enviromentalistiky. 
tento pobyt můžeme nazvat pracovněvzdělávacím. Hlavní náplň byla práce v lese, a vyprávění 
o Jizerských horách. Vzdělávali jsme se každý den odpoledne. Nejvíce informací z výše uvedených 
témat bylo ve středu, kdy jsme šli z chaty k Protržené přehradě na Desné. Navštívili jsme Rašeli
niště Jizerky a vyšlápli na horu Jizeru. ta je s výškou 1 122 m druhou nejvyšší horou celých hor. 

cestou zpět jsme se ještě podívali na Čihadla 
a zamířili zpět na chatu. celkem jsme ušli zhru
ba 26 km a všichni jsme se shodli, že nohy nás 
bolely hodně. 
celý tento pobyt jsme si skvěle užili a myslím 
si, že kdybychom mohli, zůstaneme déle. Jmé
nem celé kvinty bych chtěla poděkovat panu 
bartoníčkovi a paní Wiesnerové, že s námi měli 
nervy a celý týden se o nás krásně starali. Dou
fám, že i další třídy, které na tento pobyt zamí
ří, si to užijí stejně jako my.

Lucie Voncová (V5A)
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Úspěchy žáků v soutěžích

Martin Nedecký 2. místo SOČ, celostátní přehlídka, obor č. 6

Zlínský kraj
Dne 5. 11. se uskutečnil na Gymnáziu Jiřího Ortena jako každé 2 roky veletrh cestovního ruchu. 
tento však byl pro nás trochu jiný. V září 2020 jsme si vylosovali Zlínský kraj, který jsme vza
li docela zvláštním způsobem. Měli jsme radost, ale neměli jsme nejmenší ponětí, co a jak bude
me dělat. Díky naší třídní paní učitelce Čepkové a paní učitelce tůmové jsme se vydali 27. 9. na vý
let do Zlínského kraje, který jsme obdivovali a prozkoumávali 3 dny. Hned, jak jsme se vrátili do 
školy, tak jsme měli jasno. Naši třídu chceme stylizovat do baťovské doby a baťovy továrny. Den 
před vele trhem jsme až do 4 hodin odpoledne pracovali, aby naše továrna byla co nejlepší. A hned 
ráno 5. 11. jsme mohli začít. Pan baťa provázel návštěvníky naší továrnou, kde pracovali šikovní 

TŘÍDa V6a TŘÍDa V6a
Třídní učitelka: Mgr. irena Čepková
Počet žáků: (18 dívek a 13 chlapců)

Zadní řada zleva: Jan Koleček, Martin Nedecký, Svatopluk Boček, Nela Bičíková, Barbora Svobodová, 
Tereza Čábelková, Aneta Strnadová, Nikola Tůmová, Barbora Sirotková, Anna Mocová, Julie Lukášková 
Prostřední řada zleva: Jakub Vála, Agáta Šimůnková, Eliška Zoulová, Julie Krejčová, Natálie 
Kapičková, Kateřina Lorencová, Alena Ryšavá, Natalie Maria Mušák, Markéta Čermáková, Adéla Veselá 
a Irena Čepková (třídní učitelka)
Přední řada zleva: Ondřej Konečný, Tomáš Pospíšil, Jakub Patlejch, Patrik Novák, Jakub Mach, Daniel 
Vaněk, Matouš Erben, Vojtěch Bulíček a Kryštof Dostál 
Chybí: Matylda Hiršová

ševci, nabídl velmi chutné jídlo, typické pro 
Zlínský kraj, a v neposlední řadě řekl svůj ži
votní příběh a taktéž ho popsal na dobových 
fotkách. Naším návštěvníkům se naše továrna 
velmi líbila a velice je zaujala, tento zájem nás 
dokonce dostal tak vysoko, že jsme si odnesli 
4 ceny a pochvalu našich učitelů. Veletrh jsme 
si velice užili, naši třídu to po necelých 2 letech 
potkávání se pouze přes Microsoft teams apli
kaci stmelilo, a především nám to dalo energii 
pro tento školní rok. chtěli bychom nejvíce poděkovat naší třídní paní učitelce Čepkové, která pro 
nás udělala maximum, a přestože jsme se ocitli v jednu chvíli na dně, tak nás paní učitelka podpo
řila a pozvedla dál. Alena Ryšavá (V6A)
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TŘÍDa V7a TŘÍDa V7a
Třídní učitel: Mgr. ing. Zdeněk Maňák, Ph.D.
Počet žáků: 27 (16 dívek a 11 chlapců)

Zadní řada zleva: Šimon Borovec, Miroslav Mlynka, Alena Votavová, Filip Wagner, Tereza Silvestrová, 
Marek Bílý, Martin Bartůněk
Prostřední řada zleva: Zdeněk Maňák (třídní učitel), Magdalena Hiršová, Kateřina Voldřichová, 
Nikola Kouřilová, Emma Petrů, Alžběta Klimtová, Karolina Částková, Monika Vargová, Šimon Kohoutek,
Sedící zleva: Ema Bulandrová, Adéla Němcová, Vít Koreček, Tomáš Karásek, Alex Jarkuliš, Kryštof 
Novotný, Adéla Novotná, Jan Matušina
Chybí: Alžběta Botková, Julie Patáková, Natálie Kočíková, Klára Zelená

Úspěchy žáků v soutěžích

Alena Votavová 3. místo Konverzační soutěž v anglickém jazyce, okresní kolo 

Alena Votavová 1. místo Matematický klokan, okresní kolo 

Alena Votavová 1. místo Konverzační soutěž ve Francouzském jazyce, krajské kolo 

Alena Votavová stipendium Soutěž Munkovy nadace 

tomáš Karásek stipendium Soutěž Munkovy nadace 

tomáš Karásek 3. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo 

Magdalena Hiršová 1. místo Animág – nejlepší krátký animovaný film

Miroslav Mlynka 2. místo Konverzační soutěž v německém jazyce, okresní kolo 

Kateřina Voldřichová 2. místo Fyzikální olympiáda, okresní kolo

Moravskoslezský kraj 
Naši cestu přípravy veletrhu jednoznačně odstartoval výlet do Moravskoslezského kraje 7. října, 
kdy jsme si nejen jako třída skvěle sedli a užili si to, ale také jsme si, myslíme, tak nějak kolektiv

ně uvědomili, že Moravskoslezský kraj rozhodně není je
nom o uhlí. celým výletem nás provázela štěstěna a taky 
odvaha zeptat se, díky které jsme se zadarmo dostali na 
předpremiéru filmu Hrana zlomu a následnou besedu se 
Štěpánem Kozubem, který s námi díky již dříve zmíněné 
odvaze natočil upoutávku na náš stánek. 
Asi i tím, že se jednalo o náš poslední veletrh, roz hodli 
jsme se dát do přípravy opravdu všechno. K našemu vel
kému překvapení, se do plánovaní a realizace zapojili 
téměř všichni a jednalo se o jednu z mála akcí, která se 
obešla bez větších konfliktů. Naivně doufáme, že podob
ně bude vypadat i příprava na náš maturitní ples. 
Když přišel Den V (veletrhu), překonali jsme pár počá
tečních nepříjemností a pak už vše šlapalo jako na drát

kách. Střídali jsme představení, obsluhovali v baru, vozili návštěvníky na hornickém vozíku a ob
sluhovali je v shisha baru. Nakonec se naše tvrdá práce vyplatila a odnesli jsme si nejen několik ví
tězství, ale hlavně mnoho krásných vzpomínek a zkušeností.

Alena Votavová (V7A) – Emma Petrů (V7A)
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Úspěchy žáků v soutěžích

Vojtěch Zvolský 3. místo SOČ, celostátní přehlídka, obor č. 9

Aneta Silvestrová 2. místo SOČ, krajská přehlídka, obor č. 16

tadeáš Petrů 1. místo SOČ, krajská přehlídka, obor č. 18

TŘÍDa V8a TŘÍDa V8a
Třídní učitel: Mgr. Viktor Heřmánek
Počet žáků: 32 (21 dívek a 11 chlapců)

Horní řada zleva: Aneta Silvestrová, Karolína Richterová, Magdaléna Vondráčková, Dora Procházková, 
Karolína Mazaná, Klára Kloosová, Adéla Buřičová, Matyáš Danda, Eliška Rosická, Tadeáš Petrů
Prostřední řada zleva: Viktor Heřmánek (třídní učitel), Philippa King, Adéla Velímská, Elisabeth 
Heroldová, Alena Jiráňová, Markéta Mirjam Moravcová, Zoe Vybíralová, Lea Cielecká, Markéta 
Opasková, Aneta Benešová, Alice Hromčíková, Lucie Abigail Kopelentová, Karolína Pavlová
Dolní řada zleva: Vojtěch Zvolský, Štěpán Křenovský, Antonín Krejča, Jan Danda, Martin Svoboda, 
Matěj Koten, Albert Procházka, Jakub Šťastný
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TŘÍDa V8a TŘÍDa V8a
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adaptační kurz C1a
V pátek 27. 8. 2021 se nás sešlo 
všech 31 před naší novou Alma ma
ter. Přišli jsme plni očekávání, před
stav, obav, nadějí…
Počasí bylo symptomaticky proměn
livé – občas pršelo, za chvíli zase sví
tilo sluníčko, svetry jsme svlé kali 
a oblékali… Prostě jak to v životě 
a ve škole chodí. chvíli se daří, chví
li méně… Navzdory tomu všemu at
mosféra od počátku až do sobotního 

TŘÍDa C1a TŘÍDa C1a
Třídní učitelka: Mgr. Štěpánka Králová
Počet žáků: 32 (21 dívek a 11 chlapců)

Zadní řada zleva: Patrik Pektor, Patrik Pěkný, Vojtěch Paleček, Viktor Guk, Zdeněk Lášek, Lenka 
Kolmanová, Matěj Novák, Jan Bartoníček, Kryštof Drahovzal, Jakub Chroustovský, Stanislav Křída
Prostřední řada zleva: Šárka Kvasničková, Natálie Vorlíčková, Nela Procházková, Aneta Hepalová, 
Klára Opasková, Michaela Pazderová, Linda Heřmánková, Monika Adámková, Kristýna Boudová, 
Anna Štusová, Štěpánka Králová (třídní učitelka)
Sedící zleva: Kateřina Matoušů, Nikola Koláčná, Natálie Lísková, Lucie Jursíková, Iva Michnová, 
Františka Vlachá, Simona Romová, Julie Bucifal, Anežka Šimonová, Kristýna Mertová
Chybí: Lukáš Martin

pozdního odpoledne zůstávala skvělá. Přátelská, vzájemná, tvůrčí, ohleduplná, aktivní…tak ta
ková zdá se být i naše nová třída. Pevně věříme, že i přes drobné nepřízně počasí taková zůstane!

Štěpánka Králová (třídní učitelka)
Liberecký kraj
Naše putování začalo už v polovině září, kdy jsme se vydali do Libereckého kraje hledat jeho nej
zajímavější rysy. Viděli jsme toho vskutku spoustu. Od krásných památek, jako byl například 
Ještěd, až po výrobu korálků.  
Příprava veletrhu byla dlouhá, zejména stavba Ještědu nebo informačního stánku. i v těchto složi
tých výzvách jsme však obstáli a naši práci jsme mohli s hrdostí představit. 

Porota i návštěvníci se u nás měli 
jako v bavlnce. celým Libereckým 
krajem prováděli ti nejlepší prů
vodci. bylo co obdivovat: divadel
ní představení Čtyřlístku, věž hra
du trosky, sklárnu a modely vláčků 
anebo hokej a povídaní o historii Li
bereckého kraje. Nechyběly nejrůz
nější dobroty, například svařák (sa
mozřejmě bez alkoholu), makronky 
a borůvkové knedlíky. 
Měli jsme úspěch, nebudeme lhát. 
Velký ohlas slavily zmiňované kne

dlíky (my věděli, že vám budou chutnat!). Nakonec jsme se umístili na 1., 2. i 3. místě v různých ka
tegoriích. to je podle nás obrovská výhra. celkově nás veletrh hodně sblížil, navodil dobrou nála
du a užili jsme si to. Děkujeme za všechny vaše hlasy! Loučí se s Vámi c1A.
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Úspěchy žáků v soutěžích

Magdalena Jehličková 1. místo Soutěž smyčcových orchestrů ZUŠ

adaptační kurz C1b
Dne 30. srpna v 9 hodin ráno jsme se plni očekávání 
sešli před budovou gymnázia. Nejprve nás učitelé spo
lečně s našimi lektory přivítali a následovalo nezbytné 
testování na covid. První hry na školní zahradě nás za
čaly stmelovat a konečně jsme se trošku více poznali. 
Už při dopoledním programu si všichni navzájem sedli 
a bylo vidět, že budeme skvělý kolektiv. Po obědě jsme 

TŘÍDa C1b TŘÍDa C1b
Třídní učitelka: Mgr. Jana Svobodová
Počet žáků: 32 (23 dívek a 9 chlapců)

Zadní řada zleva: Matyáš Kovalda. Tereza Knížáková, Agáta Nováková, Jan Novák, Matěj Louda, Milan 
Pudil, Filip Mašek, Lucie Nehasilová, Jan Kubáč, Martin Břečka
Prostřední řada zleva: Martin Kunta, Kristýna Seifertová, Michaela Edrová, Barbora Hejtmánková, 
Dorota Fischerová, Pavlína Strnadová, Jana Jirsová, Kateřina Zelinková, David Jan Zadražil, Eva 
Kůsová, Ema Polnická, Jana Kuřetová, Nela Humlíčková
Přední řada zleva: Kateřina Domanská, Le Ngoc Anh Ninh, Klára Vřešťálová, Magdalena Jehličková, 
Jana Svobodová (třídní učitelka), Vanda Vondrová, Edita Pohůnková, Anna Dudová, Julie Kotilová, 
Yankovska Anastasiia

měli možnost si projít školu, nebo si po
povídat a dozvědět se toho o sobě více. 
Odpolední program se odehrával v lese, 
tam nás smích už trochu přešel, čekal nás 
totiž hodinový závod, který jsme si užili 
do sytosti. Odměnou za vysilující disciplí
ny byla pizza k večeři a klíče od sprch. Od 
19 hodin pestrý program pokračoval. Po
časí nám bohužel nepřálo. Kvůli dešti se 
musely venkovní aktivity přesunout do
vnitř. Na závěr došlo k ostré debatě a vý
měně názorů při hře s názvem „Argumentace“. Vše se uklidnilo a už za malou chvíli z nás byla zase 
super parta a před spaním si všichni společně povídali a smáli se. Jana Jirsová (C1B)

Karlovarský kraj
Když naše třída zjistila, že pro náš projekt Veletrh cestovního ruchu jsme byli vylosováni pro Karlo
varský kraj, vůbec jsme nevěděli, co budeme dělat. Karlovarský kraj je takový zapadlý malý kraj na 
západě České republiky a v porovnání s jinými kraji nám přišel opravdu nudný. Názor jsme však 
změnili, když jsme na konci září jeli na exkurzi na hrad Loket a do Karlových Varů. Hrad Loket i Kar
lovy Vary si mohli návštěvníci našeho stánku dobře prohlédnout. Na úvod jsme měli připravených 
pár obecných informací, aby se návštěvníci mohli s Karlovarským krajem seznámit. Dále prohlídka 
pokračovala k hradní věži, kde si mohli vyslechnout zajímavosti o této stavbě a starou pověst. Další 
část prohlídky byla nejoblíbenější část návštěvníků – jídlo. Zde mohli ochutnat karlovarský knedlík, 
který je pro tuto oblast typický, a guláš. O kus dál jsme postavili becherův bar, kde jsme podávali 
becherovku (samozřejmě bez alkoholu, pořád jsme byli na půdě školy). Po dobrém jídle a pití byl 
čas na odpočinek. ten si mohli hosté dopřát v lázeňském koutku, kde byla připravena minerální 
voda, lázeňské oplatky a pohodlná křesílka. A jako bonus na konci prohlídky na návštěvníky čekal 
Mezinárodní filmový festival v Karlových Varech, kde si mohli prohlédnout naše ztvárnění českých 
i zahraničních celebrit, které se filmového festivalu zúčastnili. Dokonce si mohli i zasoutěžit v po
znávání slavných osobností a za správné odpovědi na ně čekala sladká odměna.
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TŘÍDa C2a TŘÍDa C2a
Třídní učitel: Mgr. Ladislav Douša
Počet žáků: 33 (18 dívek a 15 chlapců)

Zadní řada zleva: Kryštof Mareš, Lukáš Svoboda, Adam Král, Adam Holub, Filip Novák, Teodor Mann, 
Matyáš Dostál, Pavel Nádeník, Matěj Šimek, Nikolas Baše
Prostřední řada zleva: Tomáš Kratochvíl, Tereza Cabrnochová, Markéta Jiroudková, Daniil Khmelnytskyi, 
Jan Trpišovský, Jakub Darebný, Adam Sklář, Yelyzaveta Osypova, Zuzana Höfnerová, Lucie Klocová, 
Magdaléna Jelínková, Ladislav Douša (třídní učitel)
Sedící zleva: Marie Rejzková, Veronika Hátlová, Tereza Svobodová, Klára Fialová, Aneta Podhajská, 
Barbora Novotná, Petra Kadlecová, Karolína Vilímová, Marie Brožková, Markéta Švorbová
Chybí: Sabina Juránková, Sophie Markvartová

Veletrh cestovního ruchu – Ústecký kraj
Naše třída měla za úkol zpracovat Ústecký kraj. 
Z počátku jsme si mysleli, že v tomto kraji není 
tolik zajímavých věcí, nic, co by znal každý 
Čech. 
Navštívili jsme Litoměřice a zámek Plosko
vice. Výlet se vyvedl a byl moc krásný. cestou 
zpět jsme se jako Slované zastavili u hory Říp 
a něco, co zná každý Čech, bylo na světě.  Část 
videa a nápad na jeden stánek jsme měli, ale co 
dál? Nakonec jsme si sedli k mobilům, dali hla
vy dohromady a s pomocí pana učitele Douši 

jsme se rozdělili do pracovních skupin. Každá skupinka si dělala svoje – výzdoba a reklama, ku
chyň, uhelná pánev, Litoměřice, chemička a video. Výtvarně nadanější vytvářeli rekvizity. Praco
vat ve skupinách se ukázalo být zábavným, místy i poněkud komplikovaným řešením, ale nakonec 
vše dobře dopadlo. 
Nadešel den veletrhu. Začátek byl pomalý, ale pak se celá akce rozjela – a rozhodně to stálo za to. 
Vyprávět různým lidem naučené informace a pokládat jim záludné otázky, sledovat, jak si vychut
návají připravené lahůdky – to vše bylo velmi zábavné. Příprava byla dlouhá a náročná, ale výsle
dek byl úžasný. Vyhráli jsme 1. místo v kategorii Videoupoutávka. Doufáme, že příštího veletrhu se 
budeme moci znovu zúčastnit, prodat nabyté zkušenosti a získat více cen než letos.

Marie Rejzková (C2A) – Karolína Vilímová (C2A)
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TŘÍDa C2b TŘÍDa C2b
Třídní učitel: Mgr. Marek Mann
Počet žáků: 31 (18 dívek a 13 chlapců)

Zadní řada zleva: Marek Lauer, Vít Vinduška, Ondřej Horák, Sandra Bukačová, Kateřina Frenglová, 
Filip Wohák, Tomáš Cerman, Šimon Výborný, Štěpán Horálek, Matěj Šanc, Lukáš Lebeda
Prostřední řada zleva: Vojtěch Pernica, Jana Černá, Nikol Coubalová, Hana Krulišová, Aneta Neprašová, 
Lucie Dandová, Ela Koníčková, Jiří Synek, Anežka Vaštová, Ivan Dobrev, Marek Mann (třídní učitel)
Sedící zleva: Kristýna Forejtová, Adéla Hrišková, Julie Chramostová, Lucie Nosálová, Štěpánka Radoušová, 
Linda Janglová, Natálie Tučímová, Natálie Beranová, Barbora Blahníková
Chybí: David Fučík

Olomoucký kraj
Vykulení z pasování a nové školy, myšlenkami trochu pořád na prázdninách, fyzicky však v aule 
našeho gymplu. takhle jsme se dozvěděli, že naší vylosovanou oblastí pro Veletrh cestovního ru
chu bude Olomoucký kraj. No a co s tím? co tam jako budeme dělat? Syrečky no. „co jinýho“. No, 
možná ani to ne. Místo syrečků teplo domova a distanční výuka. A tak, jak rychle jsme se pro vele
trh „nadchli“, tak rychle jsme taky zjistili, že si budeme muset nechat zajít chuť. Uběhl rok a pár mě
síců, my seděli v té samé aule s tím, že pan ředitel Vladislav Slavíček zahajoval Veletrh cestov ního 
ruchu pro rok 2021. Ale to možná trochu předbíhám, že? 
Radši začnu tím, jak jsme vůbec vymysleli celé pojetí našeho kraje. byli jsme o rok starší a najed
nou jsme se do toho položili natolik, že jsme od září následující dva měsíce nežili ničím jiným. 
Úkol zněl jasně, najít někoho, koho znají, a hlavně milují všichni. Pak taky nějakou jeho spoji
tost s daným krajem a máme to. Pak už se jenom sbalit a projet Olomoucký kraj skrz na skrz a za
chytit ty nejlepší záběry pro naše video. Dále taky sehnat hudbu, zajistit ručně vyráběnou výzdo

bu, napumpovat svaly našemu Vémolovi a v ne
poslední řadě upéct náš největší trhák, tvarůž
kové „slad kosti“ a hanácké koláče. Krom toho 
taky uspořádat konkurz na ty nejlepší číšníky 
do hanáckého baru a rozvěsit všude naši re
klamní kampaň. 
Náš první veletrh cestovního ruchu jsme si uži
li, jak jsme jenom mohli. co nakonec? Jak pře
žít veletrh cestovního ruchu na GJO? Asi pama
tovat na to, co řekl ten, se kterým jsme pro běhli 
celý Olomoucký kraj; Emil Zátopek: „Vítězství 
je skvělá věc, ale přátelství je ještě lepší.“

Aneta Neprašová (C2B)
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TŘÍDa C3a TŘÍDa C3a

Úspěchy žáků v soutěžích

Marek Čablík 1. místo Soutěž smyčcových orchestrů ZUŠ

Jihomoravský kraj
Rukou třídních zástupců byl nám, třídě c3A, 
vylosován kraj vína, veselí a brněnského „han
tecu“, tedy kraj Jihomoravský. Hned začátkem 
října jsme se vydali načerpat tamní atmosfé
ru do brna, Lednice a Mikulova, díky čemuž 
se také upevnily vztahy mezi námi. tematický 
výlet nás, jako předehra k celému procesu plá
nování a tvoření, velmi namotivoval. Natočili 

jsme video, kde jsme trefně zachytili podstatné znaky tohoto kraje. Zmíněné společné zážitky se 
zúročily při přeměně kmenové třídy na moravský sklípek. Naši návštěvníci tak mohli okusit tra
diční koláče, sýry, a dokonce si zasoutěžit o znojemskou okurku. Nesměla chybět ani degustace po
losladké Pálavy, lidové tance, živá hudba a modelářská dílna Věstonické Venuše. Velký důraz jsme 
kladli i na intelektuální a vzdělávací péči o naše návštěvníky. Člověk tak mohl vyslechnout nespo
čet zajímavostí o tomto moravském regionu.
Odměnou za veškeré úsilí nám byly nejen dvě soutěžní ceny a spousta pochutin, ale především po
city entuziasmu, které se šířily po celém gymnáziu. Za celou třídu bych tedy ráda poděkovala za 
možnost být součástí této série nezapomenutelných zážitků. Kristýna Myřátská (C3A)

Zadní řada zleva: Leon Kolman, Marek Čablík, Tomáš Knížek, Jan Němeček, Daniela Bartošová, 
Karolína Kvasničková, Monika Svobodová, Petra Pavelková, Lucie Hejná, Šimon Kratochvíl
Prostřední řada zleva: Monika Sladká, Karolína Rambousková, Adéla Marková, Adéla Bláhová, 
Daniela Soukupová, Kateřina Peková, Vanesa Borovičková, Anna Šlehoferová, David Volný, Kristýna 
Myřátská, Romana Doležalová (zástupce třídního učitele)
Přední řada zleva: Adam Janda, Markéta Zachová, Kateřina Kukalová, Nela Tomášková, Milena 
Krumphanzlová (třídní učitel), Thomas Alexander Kiml, Ondřej Němeček, Jakub Šálek, Jakub Mašek
Chybí: Jiří Alexa, Tereza Listíková, Alexandra Lacinová

Třídní učitelka: Mgr. Milena Krumphanzlová
Počet žáků:  31 (19 dívek a 12 chlapců)
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TŘÍDa C3b TŘÍDa C3b
Třídní učitelka: Mgr. Martina Suková
Počet žáků: 32 (24 dívek a 8 chlapců)

Zadní řada zleva: Vlastimil Trnka, Hana Lázňovská, Kateřina Hrejsemnou, Klára Kořínková, Matěj 
Železný, Matěj Paták, Josef Protiva, Libor Hehl
Prostřední řada zleva: Vojtěch Vavřina, Adéla Cenkerová, Sandra Honkyšová,Tereza Apolenová, 
Ella Dorazilová, Marek Mommers, Adéla Pecinová, Kristýna Novotná, Veronika Pokorná, Lucie Krejčí, 
Martina Suková (třídní učitelka)
Přední řada zleva: Martina Brhlíková, Zuzana Zemanová, Petra Červinková, Lucie Loumanová, Andrea 
Prokopová, Emma Žatečková, Jiřina Švábová, Lucie Jelínková, Lucie Kristínová, Valentýna Novotná
Chybí: Radka Hlouchová, Karolína Plašilová, Šimon Šmíd, Adéla Závůrková

Úspěchy žáků v soutěžích

Radka Hlouchová Fotbalová reprezentace do 19 let – ME

Jihočeský kraj – nejen rybí ráj!
Prvního listopadového pátku jsme se společně se spolužáky z c3b sešli v Jihočeském kraji. byl to 
den, kterému předcházely mnohatýdenní přípravy a porady. Jako první jsme se potřebovali shod
nout, jak náš kraj pojmeme. A pak to přišlo: co je pro krásné a malebné jižní Čechy typičtější než řeka 
Vltava? Rozhodli jsme se pro putování po řece Vltavě alias po stopách vodáků. A začaly pří pravy. 
Malíři malují, básníci skládají a děti se radují. tak přesně takto idylicky to nevypadalo. Přípravy 
jsme samozřejmě odkládali na neurčito. Nač spěchat. Veletrh se ale blížil mílovými kroky a my 
i přes náš netečný přístup začali konečně pracovat. Vytvořili jsme spoustu ukázek architek tury 

Jihočeského kraje, mezi kterými nechyběla ani 
Červená Lhota, malebné třeboňské domečky 
či táborská radnice. Neopomněli jsme ani na 
Schwarzenbergy – dovolili jsme se postavit jim 
u nás ve třídě hrobku, která byla rozhodně jed
nou z největších chlub našeho stánku. Příslušní
ka šlechtického rodu Schwarzenbergů jsme do
konce dvakrát za veletrh důstojným obřadem pochovali. Mnozí se nás ptali: „Proč jen dvakrát?“ 
A my se ptáme na oplátku vás, přátelé, to vám to dvakrát nestačilo? Kdo se má s naším Schwarzen
bergem Markem tolikrát denně tahat? Dále jsme pro návštěvníky připravili zastávku, kde si mohli 
zkusit porazit největšího nepřítele husitů. Spousta z nich byla úspěšná. Dokonce u nás ve třídě moh
li návštěvníci jižních Čech pozorovat zakřivení Země na rybníku Rožmberk a nakonec se zastavit 
pro občerstvení i v opravdovém vodáckém kempu U Jiříka. Opravdovým hitem se stal náš pikador.
celý náš stánek se v našich očích velmi vydařil, a i přes neúspěch u poroty shledáváme veletrh jako 
velmi povedenou akci. Děkujeme všem, kteří se u nás zastavili a hlasovali pro nás!

Vojtěch Vavřina (C3B)
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Stojící zleva: Jindřich Bartoň (třídní učitel), Ilona Gembická (zastupující třídní učitelka), Viktorie 
Puchýřová, Jana Pertlová, Natálie Veselá, Andrea Keclová, Kateřina Králiková, Tereza Jánská, Vasylina 
Husar, Jaroslav Valeš, Alice Havelková, Tomáš Chlubna, Lukáš Králik, Matyáš Vejdělek, Veronika 
Bičíková, Vít Karela, Antonie Jiránková, Jiří Hlouch, Ivan Mizler, Jakub Gross, Tereza Truksová, Martin 
Tvrdík, Štěpána Pospíšilová, Šárka Zoufalá 
Vepředu zleva: Ondřej Mašín, Adam Šonka, Metoděj Nytra, Jindřich Mikšovský, Michal Bouda, Barbora 
Radníková, Jana Howardová, Natálie Hrišková, Kryštof Tomáš Hasnedl
Chybí: Tereza Kozáková

Úspěchy žáků v soutěžích

tomáš chlubna 4. místo SOČ, celostátní přehlídka, obor č. 4

Jaroslav Valeš 3. místo SOČ, krajská přehlídka, obor č. 16

TŘÍDa C4a TŘÍDa C4a
Třídní učitel: Mgr. Jindřich bartoň
Počet žáků: 33 (18 dívek a 15 chlapců)
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TŘÍDa C4a TŘÍDa C4a
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Úspěchy žáků v soutěžích

Prokop Němeček 1. místo SOČ, krajská přehlídka, obor č. 17

Jan Mikyna 2. místo SOČ, krajská přehlídka, obor č. 9

TŘÍDa C4b TŘÍDa C4b

Stojící zleva: Vít Koza, Karolína Tvrdá, Kateřina Veverková, Martin Fiala, Jaroslav Beznoska, Magdaléna 
Sikstová, Natálie Jelínková, Tomáš Suk (třídní učitel), Michal Yuriy Juráň, Ladislav Dolejš, Tomáš Kutílek
Vprostřed zleva: Kateřina Vokálová, Natálie Bartůňková, Veronika Kadlečková, Lucie Kratochvílová, 
Jana Budajová (zástupkyně třídního učitele), Petra Drahokoupilová, Tereza Sladká, Aneta Černá, Soňa 
Pernicová, Andrea Štefková, Filip Rezek
Vepředu zleva: Petr Jonáš, Lukáš Smitka, Radek Vnuk, Denisa Krajíčková, Tadeáš Zákora, Khulan 
Ayalguu, Vojtěch Párys, Jan Procházka, Jiří Gač, Prokop Němeček
Chybí: Jan Mikyna

Třídní učitel: Mgr. tomáš Suk
Počet žáků: 30 (16 dívek a 14 chlapců)
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TŘÍDa C4b TŘÍDa C4b
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TŘÍDA (ex)C4B TŘÍDA (ex)C4B
Maturitní ples (ex)C4B
Doba koronavirová nám dlouho nedovolova
la učit se ve školách, chodit ke kadeřníkovi, na
vštěvovat hospody, natož uspořádat maturitní 
ples. Naše dvě paralelky se rozhodly jej zorga
nizovat v podobě nádherných červnových „za
hradních slavností“, jakmile jim situace dovoli
la. To bychom ale nebyli my, abychom se neliši
li. A tak jsme to riskli až v září.
Světe, div se, povedlo se. Ráno před plesem 
všichni natěšení, zděšení a současně smutní. 
První dvě nálady vysvětlím snadno. Všichni už 
od června s maturitou v kapse a zároveň kapka 
trémy. Proč ale smutní? Dva dny před plesem 
náš spolužák Honza Bug chytil „covida“ a ne
mohl se tak bohužel plesu zúčastnit...
Odpoledne doháníme resty v přípravách, hol
ky se líčí, ještě naposledy si zkoušíme naše vy
stoupení. Všechno letí příliš rychle a my si ani 
nevšimneme, že se už objevují první hosté.

Nebyl by to ples GJO, kdyby nezačal alespoň o trochu později. Začínáme. Na řadu přichází naše za 
několik dní nabyté herecké a taneční výkony. Úvod se svázaným panem Bartoníčkem, maturitní vi
deo, předtančení, různá vystoupení, nástup na červený koberec. To vše uteče lusknutím prstu. Pak 
nás ze záhrobí... teda z domova, pozdraví Honza. Podívám se kolem a na nikom nezůstává oko su
ché. Dál už to také znáte: volná zábava, pak půlnočko, které si už někteří z nás nepamatují, a zno
vu volná zábava.
Na závěr bych chtěl poděkovat nám všem za super výkony a snahu při veškerém zařizování. Dále 
panu Bartoníčkovi za úžasnou moderaci maturitního plesu, vlastně už absolventského. Nesmím 
zapomenout ani na Petra Liharta za grandiózní video, na Lenku Pěgřímkovou za vedení choreogra
fie, všechny sponzory, které ani nejsem schopný vyjmenovat, a na naše rodiče, kteří nám pomá
hali i na place. V neposlední řadě všem našim učitelům za všechno, co pro nás celé čtyři roky dělali.
Děkujeme! Ondřej Machytka (C4B ve školním roce 2020–2021)
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ŠkolnÍ AkCe v průBěhu roku
otevření nové školní zahrady 
Před necelým rokem vznikla ve škole myšlenka 
vybudování nové školní zahrady. Díky zahrad
ním architektům manželům Veverkovým byl 
vytvořen koncept zahrady, který v sobě ukrývá 
nejen velkou rozmanitost rostlin, ale také mís
ta pro odpočinek. První terénní úpravy jsme 
stihli ještě na sklonku minulého kalendářního 
roku. Ty hlavní práce však nastaly až s prvními 
jarními dny roku 2021. Posledního zářijového 
dne jsme pak slavnostně otevřeli projekt, kte
rý jak doufáme, pomůže dále zkvalitňovat vý
uku na GJO.
Těmito slovy, zaznívajícími z úst Romana Bar
toníčka, byla 30. 9. 2021 slavnostně otevře
na školní zahrada, na jejímž budování se po
dílelo nespočet studentů, zaměstnanců a přá
tel školy. K této příležitosti zazněly hlasy sboru 
Gau deamus a uskupení DramaŤáku si připravi
lo tematická vystoupení. Do kroniky školy tak 
nepřibyl jen popis této významné události, ale 

také almanach studentských básní, jenž je 
k dispozici na webových stránkách gymná
zia (viz uvedený QR kód). 
S příchodem prvních slunečních paprsků 
se zahrada již během tohoto školního ro
ku zaplnila studenty, a to nejen za úče lem 
zkvalitnění prostoru. Naši učitelé spoju
jí nově vzniklé útočiště se svými učebními 
metodami, což nám studentům celý proces 
učení značně usnadňuje. V současné době 
je tak zahrada v obležení vzdělávajících se 
či tvořících studentů.

Kristýna Myřátská (C3A)

Almanach

Rauty s pestrou nabídkou pochutin  připravují na 
akce školy kuchařky z naší školní jídelny (#mnamky 
#mameradijidelnu#madebygympl#gymplmade#)
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Masopust 2022
Společné oslavy masopustu se pro naše gymnázium a Mateřskou školku Pohádka staly milou tra
dicí. V tomto roce se do masek převlékli studenti třídy C1A, kteří se svými malými svěřenci prošli 
centrem probouzející se jarní Kutné Hory. Průběh této události byl velice radostný a pestrý nejen 
díky skvělé organizaci našich učitelů paní Moniky Pekové a pana Zdeňka Licka. Úryvek z atmo
sféry zachy tilo – mimo sbírku pořízených snímků – také krátké video od Reného Svobody.

Kristýna Myřátská (C3A)

li být rozřazeni do třech tříd, frakcí. Zvládnou odpo
vědět na zvídavou otázku Sečtělých? Jsou odvážní 
jako Neohrožení? Pomohou obětavě cizinci jako Mí
rumilovní? Celé pasování zakončily osobité proslovy 
nových třídních učitelů. Myslím, že se akce vydařila 
a zpříjemnila všem zahájení školního roku.

Markéta Mirjam Moravcová (V8A)

partička GJo
O zpříjemnění posledního předvánočního odpoledne se postaral nový projekt – Partička na 
GJO, který vznikl z iniciativy Nikči Kouřilové a Ondry Němečka. Skupina jedenácti herců ze dru
hých a třetích ročníků bavila diváky v hudebně vá
nočními scénkami na motivy Prima Partičky. K vi
dění byly hry Detektor lži, Alter ego, Teleshopping, 
Žánry a Párty. O skvělý hudební doprovod se po

pasování nových studentů 
Navzdory obavám z covidových opatření jsme 
se i letos mohli těšit z tradičního pasování no
vých studentů, které proběhlo 1. září v aule na
šeho gymnázia. Akci připravila skupina studen
tů z maturitních ročníků. Nejproblematičtější 
nebyla samotná příprava, ale volba takového 
tématu, které bude originální a dosáhne pomy
slné laťky nastavené předchozími ročníky.
Pasování se nakonec neslo v duchu knihy a fil
mu Divergence. Nováčci museli vypít sérum 
pravdy a poté byli podrobeni zkoušce, aby moh
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staral Víťa Koreček. Jako speciální host se zapojil také zástupce ředitele pan Roman Bartoní
ček. Partička bude na GJO probíhat každou středu od 14.20 v aule. Všichni diváci i případní zá
jemci o účinkování jsou srdečně vítáni! A pokud máte zájem, začněte sledovat nebo nasdílejte 
Instagram gjo_particka. Nikola Kouřilová (V7A)

Dialogy karmelitek
Rozhlasová hra nastudovaná DramaŤákem GJO se odehrává za Francouzské 
revoluce v klášteře Compiègne a v Paříži. Vypráví příběh tragického osudu 
karmelitských řeholnic inspirovaný skutečnou událostí. Hru jsme nastudo
vali jako rozhlasovou v období distanční výuky, kdy nebylo možné se schá
zet jinak než online.

no Backpack Day prověřil kreativitu studentů GJo!
Dne 19. 4. 2022 proběhl na naší škole den bez 
batohů. Studenti si měli pomůcky přinést v čem
koliv, co mohlo nahradit klasické školní tašky. 
Kreativitě se meze nekladou, a proto jsme moh
li na chodbách potkat například sušák na prá
dlo, basy od piv, botník, sekačku nebo člun. No 
Back pack Day je oblíbenou akcí po celém svě
tě. Cílem je upozornit na miliony školáků, kteří 
musí denně nosit pomůcky v ruce do škol vzdá
lených i několik kilometrů. Účast v No Backpack 
Day podporuje vzdělání v rozvojových zemích.

Nikola Kouřilová (V7A)

veletrh cestovního ruchu 2021 
Po několikaměsíční distanční výuce bylo nača
se se znovu aklimatizovat, zvyknout si na to, že 
nejedeme jenom sami za sebe, ale taky za ce
lou naši třídu. Napadá vás snad nějaká lepší 
příležitost než po celém světě vyhlášený Vele
trh cestovního ruchu na GJO? Souhlasím. Mně 
taky ne. 
Tentokrát to byl, musím přiznat, opravdu oří
šek. Kraje, to je přeci lehké! To nic není! Jen
že, znáte to, jakmile je něco až moc lehké, za
čne to být těžké. A tak jsme začali po tak dlou
hé době zase používat hlavičky a hned od září 
se s vírou, že nás zpátky nezavřou, pustili do 
příprav již šestého ročníku tohoto báječné
ho projektu. A o co že jde? Pokud jste VCR ni
kdy nezažili (což je mi vás upřímně líto), se
známím vás. 
Tohle je Veletrh cestovního ruchu. Ten, díky 
němuž se můžeme vzdělávat i trochu jinou for
mou, miláček pana ředitele. Rád na sebe strhá
vá pozornost a nejradši by navštívil snad každý 
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kout našeho krásného světa. A tohle, pane Vele
trhu cestovního ruchu, to je čtenář naší gymplác
ké ročenky, určitě se vám bude líbit! 
No a teď, když už se asi všichni znají, pojďme 
pokračovat. Jakmile se jednou dostanete do 
sou těživé nálady, věřte, že je dost těžké pře
stat. Své by o tom mohla vyprávět třeba V7A, 
která do školy natáhla i koleje, jenom aby vy
hrála. Neříkám, že se jim to nepovedlo (dokon
ce sedmkrát, ale psst). Anebo taky V3A a jejich 
Pardubický kraj, kteří by pro výhru klidně ko
ketovali se zákonem! Ale to si nemyslete, tako
vých blázínků tam máme fůru a v tomto období 
se jich vždycky vyrojí ještě o něco víc než jindy. 
Taky se k nim hlásím.
Ať už jste den 5. listopadu 2021 strávili v Li  be 
reckém kraji u knedlíků nebo ochutnali Pramen 
zdraví z Posázaví ve Středo českém, pokecali s pra
otcem Čechem v Ústí, „nalili se“ nealko Hanáckou vodkou na Olomoucku nebo si řekli „Ahoj“ s vodá
ky z jižních Čech, pobyli si ve vinném sklípku na jižní Moravě anebo v pivovaru v Plzni, vžili se do role 

Jeníčka a Mařenky v Pardubicích nebo Rum
cajse v Jičíně, navštívili Baťovy závody ane
bo se setkali se starým Magdonem, když šel 
z Ostra vy domů… věřím, že jste si vytvořili 
vzpomínku, která ve vás zůstane až do konce 
života. Takhle my to totiž na GJO děláme. 
Veletrh cestovního ruchu je něco, co prostě 
chcete zažít. Tak se budeme těšit příště!

Aneta Neprašová (C2B)

vernisáž „Zvíře“
Jako každý rok, i letos se na GJO uskutečnila vernisáž k ukončení výtvarné výchovy druhých 
ročníky a sexty. Letošním tématem bylo „Zvíře“ a ačkoli to napoprvé znělo docela jednoduše, 
opak byl pravdou. To by ovšem ne byli gymplá
ci, aby nepřišli s něčím zajímavým a osobitým. 
Socha, koláž, fotka, malba, vyší vání nebo snad 
potisk? Co student, to jedinečný nápad – ale 
to není nic nového, že? A tak jsme si užili pří
jemné odpoledne ve vestibulu školy, kde ne
chyběl školní sbor, pozvaní návštěvníci, dob
roty od každého z nás, ale především umělec
ká díla k obdivování.

Aneta Neprašová (C2B)

předvánoční setkání s bývalými zaměstnanci školy

Pravidelné setkání bývalých zaměstnanců mělo kvůli pandemii covidu skromnější účast
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Středoškolská odborná činnost
Jednou z podmínek úspěšného ukončení studia na GJO je odevzdání 
seminární práce. Ze všech prací nominují jejich vedoucí do soutěže 
SOČ ty, u nichž autoři prokázali vlastní přínos i výbornou schopnost 
psát odborný text se všemi jeho náležitostmi. SOČ je každoročně vy
hlašována jako soutěž talentovaných středoškoláků v jednom z 18 
vědních oborů a jejím organizátorem je Národní pedagogický institut ČR. Letošní 44. ročník byl výji
mečný, protože se školní, středočeská krajská i celostátní pře hlídka konaly přímo na GJO. Školní pře
hlídka proběhla 3. března, kde před porotou složenou z učitelů své práce prezentovali a obhajovali: 
•	 obor	Biologie	(4):	Tomáš	Chlubna	(práce	Fágová terapie skupiny ESKAPE)
•	 obor	Zdravotnictví	(6):	Martin	Nedecký	(Účinek sulforafanu na regionální průtok krve moz-

kem), Karolína Richterová (Beta-thalasémie) a Eliška Rosická (Dopady výbuchu elektrárny 
v Černobylu na poruchy štítné žlázy)

•	 obor	Strojírenství,	hutnictví	a	doprava	(9):	Jan	Mikyna	(Stavba CNC frézky) a Vojtěch Zvolský 
(Železnice v Čáslavi – její minulost, současnost a budoucnost)

•	 obor	 Pedagogika,	 psychologie,	 sociologie	 a	 problematika	 volného	 času	 (14):	 Tereza	 Jánská	
(Textové RPG z hlediska psychologie a pedagogiky)

•	 obor	Historie	(16):	Aneta	Silvestrová	(Historie pomocných technických praporů a pa měti 
příslušníka Bohuslava Silvestra (*1929)) a Jaroslav Valeš (Výstavba ulic Chelčického 
a U Prachárny na horním Žižkově v Kutné Hoře)

•	 obor	Filozofie,	politologie	a	ostatní	humanitní	a	společenskovědní	obory	(17):	Prokop	Něme
ček (Vývoj náboženství v západním světě z deocentrického hlediska)

•	 obor	Informatika	(18):	Tadeáš	Petrů	(Program pro nejefektivnější využití lineárního materiálu)

Všichni postoupili do krajské přehlídky, konané 22. dubna. Odborné poroty, složené z lékařů, pří
rodovědců,	techniků,	historiků	a	dalších	odborníků,	hodnotily	celkem	64	prací	ze	středočeských	
škol. V této konkurenci naši studenti uspěli na vý
bornou, když ve svých oborech obsadili: první mís
to T. Chlubna, M. Nedecký, V. Zvolský, P. Němeček 
a T. Petrů, druhé místo J. Mikyna a A. Silvestrová 
a třetí místo J. Valeš. 
Ti, které příslušná porota zároveň s umístěním dopo
ručila k postupu do vyššího kola, obhajovali své práce 
na celostátní přehlídce. Ta se konala ve dnech 10.–12. 
června	na	GJO,	kam	se	sjelo	262	středoškoláků	z	celé	
ČR a na 90 porotců. Zahájení proběhlo v aule školy za 
účasti předsedy ústřední poroty SOČ prof. Ing. Jaku
ba Fischera, Ph.D., středočeské hejtmanky Mgr. Petry 
Peckové a dalších hostů. Naši žáci si v obří konku renci 
vedli výborně a dvěma se podařilo obsadit medailo
vé pozice: Martin Nedecký se ve svém oboru umístil 
na druhém místě a Vojtěch Zvolský na místě třetím. 
V konečném pořadí se podle počtu medailí Středočes
ký kraj umístil na třetím místě (hned za Prahou a Ji
homoravským krajem). Gratulujeme a děkujeme za 
výbornou reprezen taci GJO. Lukáš Provaz

ortenálie 2022
Ve	čtvrtek	23.	6.	2022	se	prostorách	auly	GJO	konala	tradiční	akce	divadelníků	naší	školy	Ortenálie.	
Studenti tercie a kvarty zahájili dramatizací balad K. J. Erbena. Mohli jsme se potěšit nejenom herec
kými, ale i skvělými tanečními výkony. Členové DramaŤáku nastudovali hru Maškaráda podle kni
hy T. Pratchetta. Téměř tříhodinové představení nenechalo diváky oddechnout. Barvitá podívaná 
s vynikajícími hereckými výkony byla odměněna bouřlivými ovacemi. Monika Peková

Celostátní přehlídky SOČ se zúčastnila i nová vedoucí Odboru školství paní Zita Altschmied Jarolímová. 
A na své soutěžící se přijel podívat ředitel gymnázia z Nymburka pan Jiří Kuhn (vpravo)
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ZAhrAničnÍ poBy T y A návŠTěvy
Aprica 2021
Lyžařský výcvik začal v pondělí po snídani a my jsme 
se moc těšili, až vyzkoušíme místní sjezdovky. Byli jsme 
rozděleni do družstev a užívali si první den lyžování. 
Na oběd se většina z nás stavovala v restauraci na sjez
dovce, kde jsme se posilnili například pizzou nebo ji
nou dobrotou. Počasí nám celý týden přálo, takže jsme 
mohli být pořád na svahu a lyžovat. 
Ve středu odpoledne, kdy je kritický den, byl na čase od
počinek, který každý využil po svém. Někdo si dal šlofí
ka a odpočíval, další se šli projít do města, nakoupit dá
rečky a dobroty, někteří šli na procházku a zbytek si po
vídal na pokojích.
Na večeře jsme se scházeli v jídelně, kde se o nás paní 
zaměstnankyně moc hezky staraly. Celé tamější stra
vování bylo velmi dobré, mělo jen jednu vadu – nikdo 
z nás už od té doby nechce hranolky ani vidět. Po ve čeři 
jsme vždy mívali schůzky, kde jsme si řekli, co a jak. Ná
sledoval náš oblíbený volný program až do večera. Byla 
to část kurzu, co nás strašně moc bavila. Konečně jsme 
se seznámili jako celý ročník, užili si spoustu zábavy 
a našli si nové přátele. Scházeli jsme se na pokojích, po
slouchali písničky, hráli stolní hry a pingpong, společ
ně jsme se moc nasmáli a užili si spoustu legrace. 
Lyžařský výcvik byl opravdu povedený – několik z nás 
se naučilo během pár dní skvěle lyžovat, další zlepšili 
svůj styl jízdy, přibylo několik nových snowboarďáků 
a ti zdatnější si vyzkoušeli i nějaké skoky a triky. Lyžař
ský kurz se moc podařil, moc jsme si ho užili a Apricu 
jsme si zamilovali.

Karolína Vilímová (C2A) – Marie Rejzková (C2A)

Aprica 2022
V neděli ráno jsme se vydali na dlouhou cestu do 
Itálie do města Aprica. I přes dopravní potíže jsme 
se v pořádku dostali na hotel, kde nás uvítala hote
lová služba s lahodnou večeří.
Pondělní ráno jsme zahájili snídaní v podobě švéd
ských stolů. V již rozdělených týmech se naše gym
názium přesunulo na sjezdovky. Chvíli některým 
z nás trvalo se rozjezdit, ale vše jsme nakonec hravě 

zvládli. Úžasný pohled na Alpy nás velice uchvátil. 
V poledne se naše týmy uchýlily do restaurace v ly
žařském středisku, kde se většina z nás občer stvila 
pizzou. Po obědové pauze jsme se vrátili zpět na 
sjezdovky. Lyžovali jsme až do pozdních odpoled
ních hodin.
Během třetího dne jsme měli možnost využít odpo
ledne dle svých představ. Někteří šli nakoupit do ob
chodů, jíní se jen projít do města a zbytek odpočíval 
na hotelu. Součástí večerního programu byla GJO 
Partička ve společenské místnosti. 
Někdo se naučil lyžovat, jiní zlepšili oblouky, postoj 
těla, motoriku a spoustu užitečných věcí. Nemohl 
chybět ani snowboardový tým, který tvořil elitu ly
žařského výcviku.
Díky lyžařskému pobytu jsme se všichni více spřátelili, užili si spoustu legrace a vytvořili spoustu 
krásných vzpomínek, na které jen tak nezapomeneme.

Michaela Pazderová (C1A) – Františka Vlachá (C1A) – Matěj Novák (C1A)

expedice Banát
Po ročním odkladu cesty kvůli epidemiologické situaci se nakonec podařilo pro skupinu 25 stu
dentů uskutečnit expedici do oblasti Banátu, rozkládajícího se na jihu Rumunska. Navštívili jsme 
ně které rumunské hory a české vesnice, kde jsme se stravovali u místních lidí a spali ve stanech na 
přilehlých zahradách.
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První dva dny expedice jsme strávili na hřebenech druhého nejvyššího pohoří Rumunska, pohoří 
Parâng. S průvodcem jsme se po přiblížení autobusem dostali až do 2 307 metrů nad mořem. Ces
tou jsme potkali množství pastevců se svými stády ovcí, psy, ledovcová jezírka a několik málo sku
pin přecházejících horské sedlo. 
Následně jsme se kolem Dunaje, kde jsme se projeli na lodičkách a navštívili jednu z jeskyní této kra
sové oblasti, přesunuli do první české vesnice Eibentál, známé především díky hudebnímu festi valu 
Banát. Tam jsme strávili celkově dvě noci a jednu jsme přespali na nedaleké vyhlídce. Z vyhlídky do 
Eibentálu jsme se vrátili přes již zavřené antracitové doly a téměř opuštěnou vesnici Nové Doly.
K vesnici Rovensko jsme se nejprve přiblížili autobusem a pěšky došli zbylých čtrnáct kilometrů 
krásným hornatým terénem. Další den putování jsme se cestou do Gerníku koupali u funkčních, 
starých mlýnů. Poslední den jsme cestou do Svaté Heleny prozkoumali jeskyni Turecká díra. Od
tud jsme již jeli autobusem zpět, jen v Temešváru jsme ještě podnikli okružní jízdu nočním cent
rem města.
Expedice byla přínosná v mnoha ohledech. Nejen, že jsme poznali nový kraj a trochu ne zcela zná
mé historie. Způsob života místních nám otevřel oči a ukázal, že lze žít bez věcí, které doma be
reme jako samozřejmost. Navíc je příroda Banátu turisticky, rekreačně i fotograficky nádherná 
a mnozí z nás se po pár letech rádi vrátí. Lucie Abigail Kopelentová (V8A)

paříž
Už na naší první hodině francouzštiny se paní učitelka zmínila, 
že by nám jednou ráda ukázala Paříž svýma očima. A jak slíbi
la, tak se stalo. Když se začalo na stromech zbarvovat listí, tak 
jsme se najednou ocitli v autobuse směr Paříž, protože jak řekla 
Audrey Hepburn ,,Paříž je vždy dobrý nápad.“ Oficiálně to byl 
výlet za sportovní událostí spojený s nějakými těmi památ kami 
a nakupováním.
Každý z nás si už po cestě přál spatřit ten světoznámý a všemi 
nejvíce propagovaný symbol Paříže, Eiffelovu věž, na tu jsme si 
ale bohužel museli počkat. Autobus nás zavedl spletitými ulič
kami až do samotného srdce Paříže. První zastávkou a prvních 
150 fotek v telefonu měl každý z nás u Vítězného oblouku. Pro 
ty z nás, kteří ho spatřili poprvé, to byla jen malá ochut návka 

z celého historického výle
tu. Od oblouku jsem se vy
dali projít boulevard ChampsÉlysées, po jehož obvodu spočí
valy luxusní značky, butiky a známé restaurace.
Další zastávkou na naší procházce dějinami byl Place de la 
Concorde, kde jsme spatřili zajímavý a krásný Obelisk, který 
byl (jak jsme se později neoficiálně dozvěděli) ukradený od 
Egypťanů. Prošli jsme kolem dokonale fotogenických azurových 
schodů hned vedle Petit Palais a každým krokem a uličkou jsme 
byli blíž a blíž našemu zlatému hřebu dne, naprosto jedinečné 
Eiffelovce. Na věž jsme vystoupili s dokonalým načasováním za 
svitu posledních paprsků slunečního svitu. Rudé slunce uvrhlo 
bílou Paříž do nádherných barev. A poslední zbytky galerií v na
šich telefonech zaplnily majestátní fotky z Trocadera. 
Další jsme nezapomněli na

vštívit ani zpustošený Notre Dame. Poté se naše skupina roz
dělila a někteří z nás šli obdivovat Lionela Messiho na fotba
lový stadion. Druhá část skupiny pokračovala k úchvatné Sta
ré radnici a z posledních sil vyběhla na střechu nákupního cen
tra La Fayette, aby spatřila výhled na celou Paříž, který za to 
opravdu stál. Viděli jsme náš poslední západ slunce nad Paříží 
a vydali se do moderní části města. Naše cesta byla zakončena 
u oblouku Grande Arche ve čtvrti La Défense a poté už jsme se 
s Paříží rozloučili. Ale náš příběh neskončil, už cestou z Paříže 
se zro dila velice zajímavá myšlenka: Jaká je asi Vánoční Paříž… 
Po pár týdemch jsme se tedy opět sbalili a odjeli se nechat uná
šet kouzlem povánoční pohody a elegance. Město bylo jako z po
hádky. Opět jsme navštívili Eiffelovu věž, podívali se na věhlas
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Fotbal paříž
Desítka účastníků podzimních prázdnin v Paříži se 
rozhodla na vlastní oči zhlédnout fotbalové umění 
Messiho, Neymara a dalších světových hvězd. Navští
vili totiž utkání francouzské ligy a ve vyprodaném 
Parc de Princes tak viděli těsnou výhru PSG nad úřa
dujícími mistry z Olympique Lille v poměru 2:1.

Jindřich Bartoň

Maďarsko
V květnu a červnu se na naší škole uskutečnil výměnný program s maďarským Dunakeszi, které
ho se účastnila třída V7A spolu s dalšími vybranými studenty pod vedením pana učitele Maňáka 
a pana učitele Šíly.

né vánoční trhy, ochutnali spoustu výtečného jídla, nechyběli šneci, bagety, tradiční palačinky, vafle 
a spoustu dalšího. Prošli jsme památky jako jsou Louvre, Stará radnice, boulevard Champs – Elysées, 
který nás uvítal luxusní výzdobou na velkolepých značkách a dvoudenní kochání jsme zakončili ve
černí projížďkou všech památek pod závojem vánočních světýlek. Vánoční Paříž byla úchvatná, dý
chala dojmem nevšednosti a byl to výlet za všechny peníze, takže se k nám příště nezapomeň připo
jit! Určitě zase brzy začneme balit kufry. Matěj Šanc (C2B)
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Nejprve	 jsme	 ve	 dnech	 23.	 až	 26.	
květ  na jeli my do Maďarska. Za čali 
jsme dlouhou cestou autobusem, 
který nás zavezl až do Dunakeszi. Ná
sledující dny jsme objevovali krásy 
a zajímavosti Maďarska, a tak jsme 
navštívili například Budapešť nebo 
Visegrád. 
Ve	 dnech	 13.	 až	 16.	 června	 přijeli	
naši maďarští studenti k nám a ten
tokrát jsme byli my v roli průvodců, 
představujících krásy nejen Kutné Hory, ale také Prahy. Maďaři se tak u nás učili naši hymnu 
nebo mazurku, měli možnost poznat Prahu netradičně pomocí hry nebo si vyrazili vlastní Praž
ský groš.
Celá výměna se nesla ve velmi přátelském a milém duchu a troufám si tvrdit, že mnoho z nás navá
zalo dlouhodobá přátelství.  Alena Votavová (V7A)

Chorvatsko – Mali lošinj
Závěr roku patřil tradičně sportovněturistickým kurzům pro 3. ročníky. Sportovní náplní bylo 
plavání, potápění, vodní pólo, basketbal, volejbal a fotbal. Nechyběly odpočinkové činnosti a opa
lování. A na závěr výlet lodí. Tak zase za rok. Tentokrát už jinde.
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Absolventi pomáhají studentům
I v tomto školním roce jsme měli tu možnost přivítat bývalé studenty gymnázia, kteří se přišli po
dělit o své zkušenosti z vysokých škol. Nabídka besed byla hojná a pestrá, zařadili bychom zde na
příklad krajinářství, fyzioterapii, pedagogiku, ekonomii, strojírenství, právo, architekturu či lékař
ství. Většina poskytnutých materiálů je k dohledání na sdíleném uložišti ve složce „Besedy s absol
venty – Studium na vysoké škole“. Při této příležitosti bychom tak chtěli všem absolventům za je
jich čas a předání rad a zkušeností poděkovat. Kristýna Myřátská (C3A)

Beseda o expedici Banát
Ve středu 22. 9. 2021 se od 14.15 do 15.45 hodin v hudebně školy uskutečnila beseda s účastníky 
Expedice Banát 2021. Bylo možné zhlédnout velmi zajímavou prezentaci, kterou komento vala 
Lucie Kopelentová a několik dalších účastníků expedice.
Prezentace se týkala zvyklostí tamních Čechů, rozdílů mezi jejich a naší kulturou, krásy horské 
krajiny a také cesty, kterou studenti podnikli. Diváci mohli ochutnat pravý banátský čaj a su
šenky. Beseda se moc povedla a inspirovala mnoho žáků školy, aby se v budoucnu zúčastnili 
po dobné expedice. Kristýna Mertová (C1A)

Beseda – Jak psychoanalýza ovlivnila společnost a svět ve dvacátém století
V přednášce psychologa Dr. Daniela Štrobla se naši studenti dozvěděli, jak psychoanalýza ovliv nila 
společnost a svět ve 20. století. Mluvil kupříkladu o Freudově synovci, který zavedl pojem Public 
Relation, naučil ženy kouřit cigarety a pomohl americkému průmyslu změnit výrobu od toho, co 
lidé potřebují, k tomu, co chtějí. 

BeSeDy A hoSTÉ
Zmínil se o pokusech v padesátých letech vyrobit člověka, který bude mít ty správné vlastnosti, 
a o tom, jak tyto experimenty dopadly. Vyprávěl i o dalším Freudově příbuzném, který vynalezl rekla
mu, která spojila produkt s celebritou. Ukázal nám, jak se z postoje, kdy je emoce třeba potlačit a veš
kerou energii věnovat společnosti, stal postoj, kdy každý může projevit jakékoli emoce, a nakonec to, 
co zažíváme dnes – tedy narcistní společnost, v níž většina má potřebu ukázat sebe a jen sebe v podo
bě selfie, kdy své sebevědomí opírá o svou identitu – jsem žena, jsem muž, jsem Čech, jsem černoch, 
jsem plešatý, jsem gay, jsem zahradník a všichni mě kvůli tomu musíte respektovat. Část vystoupení 
se tý kala i manipulace a toho, jak psychologické objevy byly a jsou zneužívány s cílem získat politic
kou moc či prodat ten správný produkt. Cílem přednášky byl pohled na dvacáté století z trochu jiného 
úhlu, odkrytí metod, kterými jsme byli a v 21. století jsme neustále manipulováni. Děkujeme panu dok
toru Štroblovi, že svým vystoupením přispěl k podpoře a rozvoji kritického myšlení našich stu dentů 
tak, aby byli vůči manipulaci odolnější a uvědomili si, že nejsou vždy subjektem dění, ale mnohdy, aniž 
to tuší, objektem. Domluvili jsme se, že na podzim příštího roku tuto přednášku zrealizujeme pro tří
dy, které se z kapacitních důvodů nemohly tohoto setkání zúčastnit. Kristýna Myřátská (C3A)

Beseda s generálem petrem pavlem
V pátek 13. 5. 2022 proběhla na GJO beseda s armádním generálem Ing. Petrem Pavlem. V sou
časné geopoliticky exponované době jsme měli možnost diskuze s odborníkem, který má bo
haté portfolio teoretických i praktických zkušeností z velení české armády, generálního štábu 
Armády ČR a vrchního velení NATO. Ve více jak dvě hodiny trvající besedě jsme se dotkli aktuál
ních témat dnešní doby, jako jsou válka na Ukrajině, NATO, vztahy mezi evropskými státy 
a Ruskem, bezpečnostní situace v Evropě, desinformace a manipulace s informacemi aj. Erudova

nost generála P. Pavla nás vtáhla do vý voje 
v geopolitickém prostoru nejen střední 
Evropy. A o tom, že byla beseda zajímavá 
i pro samotné studenty, nemáme pochyb, 
neboť si generál Pavel udržel jejich přízeň 
a pozornost po celou dobu dialogu s nimi.

Zdeněk Maňák
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vyBrAnÉ SouTěŽe A SporTovnÍ AkCe
Zprávy z iMpro ligy
Po dvou covidových letech se mohly všechny první ročníky setkat a znovu si zkusit, jaké to je vymys
let ve dvou minutách improvizaci na vylosované téma, a tím si zopakovat znalosti z oblasti psycho
logie. Projekt se konal 5. května v dopoledních hodinách v hudebně GJO. Studenti měli být schop
ni ukázat, že dovedou za 2 minuty vymyslet improvizaci a následně předvést scénku na témata, kte

rá se učili v prvním pololetí školní
ho roku. Nebylo to jednoduché, ale 
po pomalém začátku se všechny 
týmy „rozjely na plný plyn“ a pro
vedené improvizace byly nejen zá
bavné, ale i poučné. Celým projek
tem nás pro vedli moderátoři z řad 
studentů. Ti udržovali zábavu a na
pětí. Nelze opomenout ani práci po
mocných rozhodčích, kteří bedlivě 
sledovali děj na jevišti a pomáhali 
hlavnímu rozhod čímu spravedlivě 
rozhodovat. 
Nejlepším týmem se nakonec sta
li Svartovi šikulové z C1A, na dru

hém místě byly Micinky (C1B) a třetí se umístilo Dyvadlo (C1A). Viktor Guk (C1A) se stal nejlepším 
moderátorem a Matyáš Kovalda (C1B) zase nejlepším pomocným rozhodčím. Děkujeme všem stu
dentům za vynaložené úsilí.  Zdeněk Maňák

Dofe (The Duke of edinburgh’s Award)
Mezinárodní cena vévody z Edinburghu je pro
gram pod záštitou britské královské rodiny, je
hož cílem je motivat mladé lidi od 14 do 24 let 
k osobnímu rozvoji především v oblasti tzv. soft 
skills. Mezi ně patří např. komunikační doved
nosti, schopnost kooperace, řešení konfliktů a vyjedná vání, osobní efektivita, sebereflexe, tvůrčí 
a týmové řešení problémů, strategické neboli koncep ční myšlení, budování týmu, ochota riskovat, 
ochota učit se novým věcem, otevřenost, schopnost se adaptovat a přijímat změny, samo statnost, 
aktivní přístup, zvládání zátěže, … Tento cíl je realizován skrze dlouhodobé a pravidelné aktivity 
ve čtyřech provázaných oblastech: rozvoji dovednosti, pohybu, dobrovolnictví a dobrodružné ex
pedici. 
Mladí lidé se do programu zapojují dobrovolně, prostřednictvím certifikovaných místních center 
programu DofE po celé České republice. Naše škola se v roce 2021 stala takovým centrem a studen
ti tak získali možnost zapojit se do programu. Celkem se zapojilo kolem čtyřiceti našich studentů.
Držíme palce všem stávajícím i budoucím „Dofákům“ a těšíme se na další účastníky!

Realizační tým DofE

Svartovi šikulové (C1A)

Zleva: Martin Hrabánek, Milan Vácha, Jaromír Strnad, Roman Bartoníček, Petra Pecková,
Vladislav Slavíček, Jiří Snížek, Josef Viktora

výjezdní zasedání rady Středočeského kraje na GJo
V červnu naši školu navštívili Hejtmanka Petra Pecková, náměstek pro oblast regionálního roz
voje a územního plánování Jiří Snížek, radní pro oblast vzdělávání a sport Milan Vácha – poli
tik a radní pro oblast sociálních věcí Martin Hrabánek. Delegaci doprovázel i senátor našeho 
volebního obvodu Jaromír Strnad a starosta Kutné Hory Josef Viktora. Pro hosty jsme připra
vili pro hlídku zdejší zimní i letní zahrady s akvárii, arboreta, ale také bazénu a sauny. Velký zá
jem vzbu  dily relaxační zóny pro studenty, 
za hradní amfi teátr, fotoateliér, multifunkční 
aula s horo lezeckým boulderem a ekologická 
sekačka na trávu (naše ovečky). Dále také po
čítačové učebny a hlavně závodní dráha pro 
robotická autíčka z Lega. 
Krajská delegace zdaleka nenavštívila jen naši 
školu. Součástí programu výjezdního zasedá
ní rady byla například návštěva slavné kutno
horské továrny Philip Morris, Českého mu
zea stříbra v Kutné Hoře a také beseda s ob
čany v nově otevřené knihovně. Velmi si váží
me toho, že si radní ve svém nabitém progra
mu udělali čas na návštěvu našeho gymnázia.
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o cenu Munkovy nadace
Studenti kutnohorských gymnázií se opět střetli v soutěži Munkovy nadace, kterou letos hostilo 
Církevní gymnázium. Své síly změřili v anglicky psaných esejích a jejich následných obhajobách. 
Mezi nejlepšími, kteří získali příspěvek 10 000 Kč na vzdělávací aktivity, byla vyhodnocena Alena 
Votavová z V7A, na dělené druhé místo se vešel a příspěvek 5 000 Kč si odnesl Tomáš Karásek ze 
stejné třídy. Příští ročník se uskuteční opět na GJO. Jindřich Bartoň

Debatní liga
Dne 24. 11. 2021 se naše škola zúčastnila tra
dičního projektu Studentská Agora. Do pro
jektu se zapojil tým složený z žáků septimy 
(A. Vota vová, A. Novotná, M. Bílý, M. Mlynka, 
Š. Kohoutek, E. Petrů a T. Karásek) a třetích roč
níků (A. Závůrková, T. A. Kiml a L. Jelínková). 
Místem letošní debatní ligy se stala Nuselská 
rad nice v Praze. Debatovalo se o všemožných 
tématech, nejvášnivější debaty rozpoutala po
chopitelně ta nejaktuálnější, očkování proti ko
ronaviru a povinnost prezidenta informovat 
o svém zdravotním stavu.
Protože se tato akce konala poněkud netra dičně 
na začátku roku, neměli jsme tudíž mnoho času 
na přípravu zadaných témat. Dali jsme do toho 
vše a podařilo se nám získat třetí místo. Alenka 
Votavová navíc získala ocenění za nejlepšího 
debatéra. Alena Votavová (V7A)

prezentiáda – krajské kolo
Ve	středu	6.	dubna	se	náš	tým	ISAAC	ve	složení	Lucie	Jelínková	a	Thomas	Alexander	Kiml	v	katego
rii středních škol pokusil uspět na krajském finále Prezentiády. Úkolem studentů bylo vytvořit, na
cvičit a zpracovat prezentaci na téma „jedenácté přikázání“. Ačkoli ho náš tým zpracoval originál
ně, porota ho ne ocenila. Kromě originality prezentace hodnotila porota také plynulost slovního 
projevu, neverbální vystupování a schopnost improvizace. V celkovém hodnocení se ISAAC umístil 
na 10. místě. O týden dříve se uskutečnilo krajské kolo v kategorii základních škol. Týmy si mohly 
připravit prezen taci na témata „Co by, 
kdyby“, nebo „Co děláme o přestávce“. 
Musím říci, že výkony našich týmů byly 
výborné a všechnu práci při přípra
vě dovedly prodat při soutěži. Porota 
měla ovšem jiný názor a tyto skvělé vý
kony neocenila. A ukázalo se, jak ošid
né je subjektivní hodnocení a neodbor
nost poroty. Jediným týmem, který se 
dostal do první šestice hodnocených, 
byli Queens ve složení Eliška Votavová 
a Viktorie Kolma nová, které se umístily 
na 4. místě. Zdeněk Maňák
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Mladý Démosthenés
Rozcvička. Asi se to zdá zvláštní, ale právě tou letos začalo školní kolo Mladého Démosthena. A ne
byla to ledajaká rozcvička, ale taková, jejímž cílem bylo uvolnit se, rozmluvit a zbavit se stresu. Nej
prve jsme se ostýchali a cítili se nesví, ale nakonec jsme si to přece jenom užili. 
Vyjma cílů soutěže samotné, jako získání nové řečnické zkušenosti a tréninku stresu i hlasivek, 
jsme se dozvěděli mnohé zajímavé informace. Třeba to, jak by vypadalo, kdyby za dob slavného 

Otce Vlasti existoval internet, jaká jsou základní pravi
dla a principy skautingu nebo možnosti komuni kace 
v rámci (domnělého) třídního konfliktu. Z řad tercie 
nastoupily řečnice zkušenější a bylo to poznat i z jejich 
textů. Dozvěděli jsme se například, že všude kolem nás 
se vyskytují chyby, jak moc je to náročné, když někdo 
z vašeho okolí je v pubertě, nebo jak by vypadalo vy
sněné rande jedné z našich studentek. 
Nakonec se na prvních třech příčkách umístily za pri
mu a sekundu postupně Anna Pajerová, Dora Titěrová 
a Eliška Votavová. A jelikož z tercie byly pouze tři účast
nice, umístily se na stupních vítězů všechny. Zvítězila 
Hana Votavová, druhá byla Monika Pavlasová a třetí 
Tereza Kremlová. Celé školní kolo řečnické soutěže 
nám mnoho dalo a těšíme se na další ročníky!

Dora Titěrová (V2A) – Anna Pajerová (V2A)

prezentiáda 2021
Zase po roce naše týmy vyrazily do Brna na Grand finále soutěže nazvané Prezentiáda. Opro
ti minulému ročníku nás zastupovaly 2 týmy kategorie středních škol. Reprezentovali nás 
Vojtěch Zvolský a Šárka Juklová (V8A) jako „Selvfølgelig “s tématem V zájmu společnosti, ve kte
rém přiblížili problematiku totalitních režimů na vědecké konferenci a dále Alenka Votavová 
(V7A) s Adélkou Závůrkovou (C3B) jako tým „Srdcová Trojka“. Ty měly téma Ctrl+C, Ctrl+V, kde 

se zaměřily na virtuální realitu. Oba týmy předved
ly vyspělé výkony, bohužel se jim nakonec nepoda
řilo postoupit do odpoledního finále. Všem čtyřem 
moc děkujeme za příkladnou reprezentaci naší ško
ly i propagaci úrovně GJO. Zdeněk Maňák

Finále matematické soutěže pangea
V pátek 17. června se v Nové budově Národního mu
zea (přímo v plenárním sále bývalého Federálního 
shromáždění) konalo celostátní finále matema tické 
soutěže Pangea. Tato soutěž vznikla v roce 2007 
v Německu a Česká republika se do tohoto pro
jektu zapojila v roce 2014. Doposud se připojilo na 
22 evrop ských zemí.
Letos se do finále probojovalo přes 50 účastníků 
v každé z šesti kategorií. Velký sál tak zaplnilo oko
lo 300 možná nejnadějnějších mladých matematiků 
ze základních škol a víceletých gymnázií z celé re
publiky. V této konkurenci si vůbec nevedl špatně 
náš student Jakub Stan Mušák ze třídy V3A, který ve 
své kategorii obsadil hezké 20. místo. Jakubovi gra
tulujeme a děkujeme za reprezentaci.
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Basketbalový zápas
Dne 23. 3. 2022 se uskutečnil basketbalový zápas mezi naším gymnáziem a Střední průmyslovou ško
lou v Kutné Hoře. Zápas byl napínavý od začátku až do konce. Začal vyhozením míče v 14.30 odpo
ledne a skončil v 15.20 s celkovým skóre 15:31 pro SPŠ. Po zápase zbyla ještě chvilka času, a tak se roz
hodlo pro druhý zápas, který skončil se skóre 18:13 pro naše gymnázium. Všichni hráči během ce lého 
zápasu ukázali své přesné mušky a skvělé brá nící schopnosti. Lucie Nehasilová (C1B)

in-line brusle
V úterý 14. 9. 2021 pořádala naše škola již 15. ročník Středočeské Inline brusle. V osmi katego riích 
jsme posbírali celkem 7 medailí.
1. místo – Mach M., Melvaldová B., Němec A., Erbenová Š., Sirotková B. 
2. místo – Zelinková K.
3. místo – Čermáková M.

Umístění v krajském finále, které se uskutečnilo 22. 9. 2021 
v Benátkách nad Jizerou:
•	 Mach	M.	–	mladší	chlapci	–	4.	místo	
•	 Melvaldová	B.	-	mladší	dívky	–	4.	místo
•	 Němec	A.	–	junioři	–	7.	místo
•	 Sirotková	B.	–	starší	dívky	–	6.	místo

Hana Wiesnerová

SuBTerrA Cup 2022
Turnaj středních škol ve florbale se v nadcházejícím ročníku těšil velké popularitě. Do „pavouka“ 
se	přihlásilo	rovných	560	školních	týmů,	což	je	dosud	nejvyšší	číslo	v	historii	středoškolských	po-
hárů! Nejúspěšnější týmy se pak představily na jarním Superfinále.
Dne 24. 11. 2021 se odehrálo oblastní kolo ve florbale dívek. Turnaj probíhal ve sportovní hale 
v Borkách v Kolíně. Naše děvčata si 1. místem hravě vybojovala postup do krajského kola. 
Chlapci pak 25. 11. 2021 ve sportovní hale Klimeška obsadili 2. místo.
Krajské kolo se konalo 27. 1. 2022 v Praze. Kvůli covidovým opatřením a nařízené karanténě jsme 
se ho bohužel nemohli zúčastnit. Hana Wiesnerová
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vánoční turnaj ve stolním tenise
V úterý 21. 12. 2021 se v předvánočním čase 
uskutečnil turnaj ve stolním tenise. Organizá
torem této sportovní akce byli studenti Štěpán 
Křenovský a Leon Kolman. Turnaje se účast
nilo 15 studentů a studentek, pedagogický sbor 
úspěšně zastupoval pan ředitel Vladislav Slaví
ček. Po zápasech ve skupinách následoval litý 
boj ve vyřazovací fázi. A zde jsou výsledky na 
prvních třech místech.
1. místo – Kateřina Veverková
2. místo – David Volný
3. místo – Vladislav Slavíček
Vítězům blahopřejeme a všem účastníkům dě
kujeme za výborné sportovní výkony.

Roman Bartoníček

Zlatá křída 2021
Dne 4. 12. 2021 se po roční pauze způsobené 
epidemiologickými opatřeními opět uskutečnil 
na Gymnáziu Jiřího Ortena volejbalový turnaj 
o Zlatou křídu. Pravda, tentokrát v komorněj
ším	obsazení	6	týmů	tvořených	kutnohorskými	a	kolínskými	učiteli,	bývalými	studenty	GJO	a	přáteli	
školy. Ale jsme rádi, že jsme se zase mohli sejít a poměřit mezi sebou síly v tomto kolektivním sportu. 

V letošním roce jsme po sérii 15 zápasů našli staronového vítěze turnaje, a to tým Učitelé GJO. 
Na stříbrné pozici se umístili Exstudenti I a na bronzové příčce pak Exstudenti II. Díky za hezký 
sportovní den patří i dalším týmům: ZŠ Kolín 2, Gymnáziu PORG a Středočeskému kraji. Těmi, kte
ří se v letošním roce nemohly zúčastnit, jsou týmy: Třebíč, Gymnázium Kralupy nad Vltavou, ZŠ 
Kamenná stezka, Rathenow, Chobotnice a Město Kutná Hora.  
Sportovní klání by se nemohlo uskutečnit bez podpory tradičních podporovatelů turnaje: Mgr. Vít 
Rakušan, firma Pharmaservis a Mgr. Jiří Němeček.  
O to nejdůležitější, tedy o krásné a napínavé duely, o fair play a hlavně o dobrou náladu v době ad
ventní se postarali sami hráči turnaje. Doufejme, že se příští rok opět ve zdraví a volejbalové nála
dě sejdeme. Tentokrát již v plném počtu. Roman Bartoníček

Úspěchy studentů
Jan Lukeš se stal Sportovcem roku města Kolína v kategorii starších žáků. Závodně se věnuje spor
tovní gymnastice. Radka Hlouchová byla hráčkou fotbalové reprezentace žen do 19 let na ME 2022.

9. olympiáda dětí a mládeže v kutné hoře
Šest	kutnohorských	škol	se	od	16.	června	do	24.	června	2022	utkalo	na	městské	olympiádě	v	atle
tice, cyklistice, plavání, stolním tenise, šplhu, basketbalu, florbalu, miniházené a vybíjené. Za GJO 
nastoupilo 58 sportovců z V1A, V2A, V3A a V4A. Přes výraznou početní nevýhodu jsme od prv ního 
dne sbírali jednu medaili za druhou. 
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Naši fotbalisté z tercie a kvarty vybojovali první 
místo promyšlenou a obětavou hrou. Pro co nej
lepší výkon se neváhali sejít i po školní vý uce 
a vypilovat svůj styl k dokonalosti. Basketba
listky doslova převálcovaly kutnohorskou kon
kurenci. I s menším počtem hraček s přehledem 
porazily své soupeřky a zlato na sebe nene chalo 
čekat. Velkým překvapením bylo finále mladší 
kategorie dívek a chlapců ve florbale. V těžké 
konkurenci vybojovali 2. místo.
Letošními nejsilnějšími sporty byly atletika 
a pla vání, dokonce padlo několik osobních re
kordů. Zásady olympijské sounáležitosti a spo
lupráce naplnila naše skvělá parta. Velkou opo
rou pro nás byli fanoušci z řad rodičů a spolu
žáků. Sportovní výkony všech kutnohorských 

škol byly ohromující, a proto jsme hrdí na 2. místo v celkovém hodnocení. Navíc to bylo vůbec his
torický první umístění naší školy na bedně. Závěrem bychom chtěli poděkovat nejenom sportov
cům, ale i hosteskám a pomocníkům. Hana Wiesnerová

vodácký kurz
Studenty třetích ročníků ani tento rok neminul vodácký turistický kurz, který se konal od 25. do 
29. června. Oproti svým spolužákům v Chorvatsku měli mladí vodáci možnost otestovat své doved
nosti na řece Vltavě. Celá etapa začala ve Vyšším Brodě a poté se „pozvolna“ postupovalo z kem
pu do kempu až do Boršova. Díky 
chutným pokrmům, jež studenti 
připravovali v polní kuchyni za 
asistence zprostředkovatele Ma
touše a učitelů, se všichni doč
kali malebného výhledu na Čes
ký Krumlov. Poslední den byl bo
hužel ve znamení dlouhotrvají
cího deště. I tak se většina z nás 
vrátila s krosnou zážitků, přes
tože docela promočenou. Veške
rou atmosféru tak trefně shrnuje 
s úsměvem pronesený komentář 
„Sáhli jsme si až na dno!“.

Kristýna Myřátská (C3A)
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očiMA STuDenTů
Animág 2022 – i letos máme vítěze
Cenu odborné poroty za nejlepší krátký animova
ný film v celostátním finále soutěže Animág 2022 
získal v kategorii středních škol snímek O čtyřech 
světech kolem nás studentky Magdaleny Hiršové 
ze septimy.
V početné konkureci 
soutěže je první mís
to obrovský úspěch, 
který si Majda za
sloužila svým úsilím 

a velkým množstvím odvedené práce ve svém volném čase. Naše 
radost je umocněna faktem, že hlavní cena putuje na GJO druhý 
rok po sobě.

o gymnáziu
Za několik měsíců jsme si zcela zvykli na gymnázium. Na začátku to neby
lo snadné. Musili jsme si zvyknout na nové prostředí a pravidla: jídlo pod
le čipu, vlastní skříňky, terminály s rozvrhem v každém patře, odpočívár
na, senzory oxidu uhličitého ve studovnách. Bylo toho tolik nového, že na 
konci prvních dnů došlo k emocionálnímu vyčerpání. Osobně jsem přicho
dil domů a šel hned spat. Ale naštěstí pomoc a podpora učitelů a spolužáků byla citelná během 
adaptačního období. A dodnes ji pociťujeme. Vždycky si budu pamatovat první den ve školě. Bylo 

to jako v amerických filmech: úplně 
nová škola, představení novým spo
lužákům a první seznámení. Jsme 
vděční svým spolužákům a učite
lům za vřelé přijetí.
Zvláštní zmínku si zaslouží vyni
kající kurzy českého jazyka, které 
byly velmi potřebné, a také paní 
učitelka, která nás učila a díky kte
ré se nyní cítíme v českém prostře
dí jistěji.
Gymnázium Jiřího Ortena již se sta
lo místem, kam chceme chodit kaž
dý den.

Daniil Chmelnitskyi (C2A)

(Autorský text po čtyřměsíční 
výuce ČJ – bez úprav) Oblíbenou náplní v hodinách tělesné výchovy je jednoznačně orientační běh

Ukrajinské studenty jazykově připravovala bývalá studentka 
Tereza Marhanová
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Nevídaný zájem o stolní tenis nás moc těší. Holky s klukama, primáni s maturanty, dodržování pravidel 
hry i pravidel slušného chování. Velice pozitivní každodenní podívaná

Linda Janglová (C2B)

Markéta Klailová (V3A)
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Osmé a deváté vydání studentského časopisu. QR kód obsahuje odkaz na stránky, 
zahrnující všechna vydaná čísla v elektronické podobě

SponZoŘi

Společnost s významným postavením na českém trhu alternativních distri
butorů. Své služby poskytuje developerům, provozovatelům průmyslo vých 
areálů a dalším subjektům, které potřebují spolehlivou distribuční síť, ale 
samy nedisponují potřebným technickým, finančním a právním zázemím. 
Alternativní distribuce pro ně představuje komfortní způsob, jak se zbavit 
komplikovaných administrativních i tech nických požadavků souvisejících 
s budováním a provozem distribučních sítí.

www.uced.cz

poDěkovánÍ
Na závěr se sluší poděkovat. Nejprve vedení školy za projevenou 
důvěru a podporu. Dále vynikajícímu kolegovi Lukášovi Prova zovi 
za cenné rady a připomínky. Milým a zkušeným kolegyním Janě 
Štrůblové a Gabriele Papouškové za jazykovou korekturu. A hlav
ně skvělému redakčnímu týmu, který celý rok usilovně pracoval i ve 
svém volném čase a nad rámec svých povinností, učil se novým do
vednostem a získával bohaté zkušenosti s přípravou ročenky GJO. 
Děkuji Anetě Neprašové (C2B), Kristýně Myřátské (C3A), Vanese 
Borovičkové (C3A), Filipu Wohákovi (C2B) a Štěpánovi Hadrovskému 
(V2A) za výborně odvedenou práci i vzájemnou spolupráci.

Hana Wiesnerová
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hArMonoGrAM 
ŠkolnÍho roku 2022–2023

redakce ročenky: Hana Wiesnerová a kolektiv studentů
Jazyková korektura: Jana Štrůblová, Gabriela Papoušková
obálka: Markéta Bohuslavová
výroba ročenky: Městské knihy s.r.o. Žehušice
vydalo: Gymnázium Jiřího Ortena ve spolupráci s Nadačním fondem Gymnázia Kutná Hora 
Texty byly redakčně upraveny. Obrazové materiály vznikly v rámci činnosti školy. 
vydáno: Kutná Hora, srpen 2022

1. pololetí čtvrtek 1. září 2022 – úterý 31. ledna 2023

2. pololetí pondělí	6.	února	2023	–	pátek	30.	června	2023

Podzimní prázdniny středa	26.	října	a	čtvrtek	27.	října	2022

Vánoční prázdniny
pátek 23. prosince 2022 – pondělí 2. ledna 2023 
(Vyučování začne v úterý 3. ledna 2023.)

Pololetní prázdniny pátek 3. února 2023

Jarní prázdniny pondělí	20.	února	–	neděle	26.	února	2023

Velikonoční prázdniny čtvrtek	6.	dubna	2023

Hlavní prázdniny
sobota 1. července – neděle 3. září 2023
(Období školního vyučování ve školním roce 
2023–2024 začne v pondělí 4. září 2023.)

Dny otevřených dveří
pátek 2. prosince 2022 od 9:00 do 14:00 hod.
sobota 3. prosince 2022 od 9:00 do 11:00 hod.

Třídní schůzky
čtvrtek 10. listopadu 2022 od 17:00 hod.
čtvrtek 13. dubna 2023 od 17:00 hod.
(Termíny jsou předpokládané, mohou se změnit.)

Maturitní plesy
pátek 13. ledna 2023
pátek 3. února 2023
pátek 17. března 2023

Přehled akcí je pravidelně aktualizován během školního roku na webových stránkách 
www.gymkh.cz


